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DAGBLAD
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Dit Dagblad verschijnt dagelijks, uitgenomen Zon- en
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tr a n r o aan 't Bureau van t/it
Dagblad. |

Prijs der advertentién, van 1 — 6 regels f 1.80, elke
regel meer 25 cents, behalve het zegel. — Groot.-
letters naarmate de ruimte, welke zij beslaan.
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Commissariaat van Politie.
Aldaar ligt ter herkenning en terugbekoming voor-

handen, eene op straat gevondenEtui, waarin eenige
Scheermessen.

BUITENLAND.
DUITSCHLAND.

Ueilfjn. 26 Oct. Men vleit zich hier, dat de toe-
nadering tusschen ons Hof' en dat van Petersburg
leiden Kal tot eene betere verstandhouding tusschen het
Kngelsche en Russische gouvernement, welke sedert
den Oosterschen oorlog veel te wenschen overig laat.
Men meent hier, dat eene verzoening noodiger en
gemakkelijker wordt, naarmate Frankrijk zich meer
aan Oostenrijk aansluit.

Naar alles wat men uit Breslau verneemt, was de
ontmoeting der beide Vorsten zeer hartelijk «O met het
oog op de staatkundige personen , welke grootendeels
de conlerentien hebben bijgewoond, mag men ver-
moeden, dat gewigtige belangen zijn ter sprake ge-
komen , vooral met het oog op het behoud des vredes.

Vooral Italië kan veel bij dit onderhoud winnen,
daar Keizer Alexander, zoo als bekend is, zeer gestemd
is vóór de vestiging van een krachtig Italiaansch
Koningrijk, waardoor een einde wordt gemaakt aan
de voortdurende kuiperijen der oostenrijksche Aarts-
hertogen. De Prins-Regent zal daarin steun vinden ,
ou. zijn gevoelen, dat moeijelijk anders kan zijn, dan
dat van Rusland, duidelijk uit te spreken. Reeds
merkt men op, dat de ministeriële organen, voor het
eerst sedert het losbarsten van de italiaansche quaestie,
op meer stelligen toon spreken.

Weenen , 25 Oct. De Ost. I). Post komt heden
nogmaals terug op deaftreding van baron von llubner,
en verheugt er zich over , dat dit ontslag geen terugtred
op den weg van vooruitgang wezen zal. Uit deu toon
van het artikel blijkt echter, dat genoemd blad daur
wel bevreesd voor is.

Het is ook niet onopgemerkt gebleven , dat baron
von Hubner eenvoudig ontslagen is, terwijl graaf
Griinne, door het publiek reeds sedert lang met een
ongunstig oog aangezien , met eer en dankbetuigingen
wordt overladen. Zoo gaalhet hier in alles. Men maakt
er eene studie van , om de openbare meening te grieven,
en als iemand door de bevolking geacht wordt , is dit
dikwerfreeds de eerste stap, om hem bij het Hof in onge-
nade te brengen en de populariteit van baron von llubner
is misschien wel voor een goed deel schuld van zijne
ongenade.— De Aartshertog Albrecht, die den Keizer van Rus-
land in Warschau heeft bezocht, had in last, eene
bepaalde verklaring van Rusland te vragen , be-
treffende zijne houding op eon aanslaand Congres.
Prins Gortschakoff heelt niet aan het verlangen van
den Aartshertog willen voldoen, ten gevolge waar-
van de reis des Keizers naar Mislowitz is opge-
geven. Baron von llubner, die tegenwoordig was bij den
grooten raad , welke gehouden is, om over die reis te
beraadslagen, is in die vergadering opgestaan en heeft
in krachtige bewoordingen de buitenlandsche staat-
kunde van ons Kabiuet aangevallen on gezegd , dat
die zoo min overeenkwam met de belangen van het
Rijk , als met die der dynastie. Graal Reenberg was
van een ander gevoelen, en daar zijne staatkunde meer
in overeenstemming is met de traditie van het Huis
Habsburg , sloot de Keizer zich aan dezen aan.

FRANKRIJK.

Parijs, 26 Oct. De Patrie bevestigt, dat het ver-
trek van HH. MM. den Keizer en de Keizerin naar
Compiègne, op het einde der maand bepaald is. Be-
reids zijn eenige invitatien tegen den 3 eu 7 Nov.
gedaan. Onder de uitnoodigingen legen den 10 ,
merkt men op die van H. Keiz. 11. de Grootvorstin
Maria van Rusland. Men zegt ook, dat H. M. de
Koningin der Nederlanden zich , bij hare terugkomst.
te St. Cloud zou ophouden. Graat Walowski zal te
Compiègne blijven, gedurende al den tijd dat hot
Hol aldaar zal resideren. Daardoor vervallen alle
geruchten omtrent eeno vervanging van dien ministor.
Daaruit blijkt ook , hoezeer het hoofd van den
Staat zich de internationale betrekkingen van Frank-
rijk met het buitenland aantrekt, naardien hij ge-
durende al den tijd der feesten van Compiègne, den
minister voor de buitenlandsche aangelegenheden niet

van zich wil verwijderd hebben. Onder de uitnoodigingen
voor II dagen vindt men in de eerste plaats den Pi ms
en de Prinses von Metternich. Lord Cowley heelt tot
-u toe geene uitnoodiging ontvangen.

Herhaaldelijk is gesproken van eene reis des Keizers
naar Brussel. Uit verschillende omstandigheden, zoo
uls de reis naar Compiègne, de vermoedelijke ver-
eeniging van het Congres te Brussel, moet men echter
opmaken , dat zoodanig tegenbezoek aan den Koning
der Belgen, niet zoo spoedig voortgang zal hebben.— Aan de Munt wordt steeds een groote voorraad
van goudgeld geslagen : men rekent, dal het cijfer ge-
durende dit jaar, 'veel meer dan 000 millioen bedraagt.— De sombere politieke gezigteinder der laatste
dagen, is wederom eenigzins opgehelderd. Onwille-
keurig komt men tot het besluit, dat die nevels,
welke men nu en dan ziet verschijnen , zonder dat
men eigenlijk weet, van waar die komen, veelal niet
dan op allerlei losse geruchten steunen, en dat daaraan
dan ook weinig of geen beteekenis moet worden gehecht.
Zoo raag men inderdaad zeggen, dat dit wankelbare aan
de beurs van Parijs, zoowel als in geheel Europa,
gedurende een paar maanden, hoofdzakelijk 1..e te
schrijven was aan onnaauwkcurige berigten nopens
den stand der onderhandelingen te Zurieh. Hoe herhaal-
delijk is niet in de dagbladengesproken van wederzijdsche
vorderingen, waardoor niet alleen Oostenrijken I'ioiiionl,
maar ook eerstgemeld land en Frankrijk werden ver-
deeld , en waardoor de sluiting van hel tractaat on-
mogelijk werd gemaakt. De gebeurtenissen hebben die
beweringen op de beste wijze gelogenstralt: het trac-
taat tusschen beide groote. Mogendheden isgcleekend

;

er bestaat volkomen ovoreehstemminü lussctrfen beiden,
evenzeer als van weerszijden aigeheele getrouwheid
aan de preliminaire!! van Villafrunca. Maar dit is niet
alles. Bepaald kan worden gemeld, dat tusschen beide
gouvernementen, gedurende den loop der onderhande-
lingen , volstrekt geene nioeijelijkheiil ol' verschil heefl
bestaan, waardoor ook zelfs voor een ..ogenblik , eenig
govaar voor de onderteekening van het verdrag tusschen
Frankrijk en Oostenrijk bestond. Inderdaad wordt
door sommige dagbladen te spoedig gelooi gehecht aan
geruchten van belangrijke wijzigingen in de betrek-
kingen tusschen gouvernementen. Heden wordt de
toestand als voldoende beschouwd, en morgen baart
die eensklaps bekoitunvriDff. Eene quaestie wordt
opgeworpen en dadelijk gewagen de dagbladen van
ernstige, ja bedreigende nota's. De diplomatie is
niet gewoon , zulke spoedige wendingen te nemen.
Zij beraadslaagt, maar met bedaardheid, zells orer
zeer teedere quacstien, alvorens het zoo ver komt ,
dal een vredebreuk daarvan hel gevolg zou kunnen
zijn. Zoo kan als zeker gemeld wolden , dal hel
tnarocoaansehe vraagstuk tot geen manifestatie aan-
leiding heeft gegeven, waardoor de houding der beurs
en de vrees van het publiek gewettigd wenden. Ken
dagblad heelt beweerd , dat Lord Palmeiston Frankrijk
bedreigd had , daarvan eene eiiropesche quaestie te
zullen maken. Maar hangt dit van hein al? De president
van liet engelsche ministerie kon wel van eeue zaak eene
engelsche quaestie maken , maar om die tol eene ciiro-
pesche te verheffen , is de toestemming van Europa
noodig. Zoo moge Engeland niet gaarne zien, dat
Spanje, met uitzondering vau ('ibraltar , reeds geheel
meester van den regteioever dor straat van dien naam,
eene aanzienlijke stelling aan den anderen oever zal
innemen. Maar Europa, en bijzonder de groote .Mogend-
heden , zouden gaarne zien, dat Spanje, een botrek-
kelijk zwakke Staat, die niet gevaarlijk noch ver-
ontrustend is , op de beide oevers der sti aal krachtig ge-
noeg zou gevestigd zijn, om een legenwigt le stollen
tegenover do, door het bezit van Gibraltar, zoo
sterke positie van Kngeland. Door deze opmerking
vervalt allo kans tot een algemecnen oorlog, immers
om die roden. Maar voor Kngeland zelf, heeft zich
de quaestie niet zoodanig voorgedaan, dat daar-
door zijn veto voor Spanjo en Frankrijk tusschen heiden
is moeten komen. Zoo als reeds werd gemeld , heelt
Engeland opmerkingen in hel midden gebragt, voor-
namelijk tegen het bezetten van Tangor , door Spanje.
Over deze opmerkingen is beraadslaagd in den diplo-
matieken vorm , zoo als dit tussche» verbonden ol
bevriende Mogendheden gebruikelijk i.s. Spanje heeft
zich beijverd to verklaren, dat het geen oogmerk
had , zich te Tanger te vestigen. Dit heeft aanlei-
ding gegeven tot wederzijdsche medodoeliiigcti, dat
wil zoggen, tot depêches tusschen de Kabinetten,
waarbij geen enkel bitter woord of uitdrukking is ge-
vallen. Des te eerder kan worden gezegd, ondanks

het tegendeel is verspreid, dat in die diplomatieke
mededeelingen volstrekt geen sprake is geweest van een
ultimatum of van eene nota, waarin Gro.tbi ittanje
zou hebben verklaard , dat hel tot geen prijs een g,--
wapenden stap tegen Maroeco zou dulden. Evens-eer
kan worden medegedeeld , dat geen der tot-bereidseler-,
door Frankrijk gemaakt, door het gouvernement dei
Keizers is beschouwd geworden, als voor een oorlog
togen Engeland benuttigd kunnende worden , en dat
men zich hier, zoowel als in Engeland, voortdurend
bezig houdt met toebeividselen tot ren oorlog, met
het doel om China voorbeeldig te straffen. Ken en ander
heelt uien aan het publiek opgedischt, als tot eene
vredebreuk tusschen Frankrijk en Engeland moetende
leiden. De tnaroccaansche quaestie zal daartoe evenmin
aanleiding geren , als de onderhandelingen te Zurini.
een oorlog tusschen Frankrijk en Oostenrijk ten ge-
volde hebben gehad.

Gisteren had zich ter beurze het gerucht verspreid,
dal Spanje aan Maroeco een nieuw uitstel zou hebben
verleend , ten einde nog nader de verlangde waarborgen
te verkrijgen. Dit gerucht schijnt echter geen geloof te
verdienen. De heer Mon moet integendeel van zijn gou-
vernement eene dringende depêche hebben ontvangen,
strekkende, om aan het Keizerlijk gouvernementeenaan-
zienlijk getal tenten en andere campemciit-stiikken ter
leen te vragen. De maarschalk Rundon heeft zich be-
ijverd , aan het verlangen van den Spaan,schen gezant
gevolg te geven , onder verklaring , dat het fransche
gouvernement al die voorwerpen ter beschikking van
Spanje stelde.

—■ Van het Congres veriteeml men zeer weinig of
niets. Het schijnt echter meer eu meer zeker te worden ,
dat de gevolinagtigden te Brussel zullen bijeenkomen.
Omtrent de deelneming van Engeland moet men geen
slap gevorderd zijn. Als gerucht wordt zelfs verspreid,
dat, zoo laatstgcmcld land zijne deelneming bleef
weigeren, het Congres zonder Groot-Biittanje zou
worden gehouden. Het spreekt echter van zelve, dat
aan zoodanig gerucht volstrekt geen geloof kan wor-
den gehecht.

—- De Prcsse beantwoordt den Coustltutionnel, in
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bedaarde bewoordingen, op het artikel, strekkende
tot verdediging van liet Keizerlijk gouvernement om-
trent de wankelbaarheid vau zijne politiek in Italië.— Ken Duitsch dagblad had medegedeeld , dat de
geheime gedenkschriften van Keizer Napoléon 111 ter
perse zouden liggen. De Patrle verklaart gemagtigd
le zijn , dit volstrekt tegen te spieken.— Brieven uil Turin houden in , dat aldaar mis-
noegen heerschte omtrent het niet slagen der zending
van den generaal Daborniida te Parijs. Men verweet
bet ministerie zijnealbankelijkheid tegenover Frankrijk,
en er begon zich eene partij le vormen , tot het volgen
van eene meer krachtige staatkunde, waarvan graal
dn Cavour de natuurlijke vertegenwoordiger zou zijn.
Alen houdt het er inlusschcii voor, dat Koning Victot
Kinaiiuel dien weg niet zal opgaan , dan daartoe
door de gebeurtenissen gedrongen , zoo als bijv. een
opstand in het Koningrijk Nupels, of de banbliksem,
legen hem door den Paus uilgesproken. Beide zakei
zijn mogelijk. Reeds loopeu er geruchten, dat er t
Napels en le Messina wederom groote gisting heerscht
Men vreesde aldaar gewigtige gebeurtenissen no
vóór hel einde van bel jaar. Kr was eene prochi
malie aan de Napolitaucn, door Garibaldi onder
teekend, en tot opstand aanzettende, verschenen. Di
proclamatie was echter iv zulk een snoevenden e
snorkenden toon, dat men er aan twijlelde, of hi
stuk wel van Garibaldi alkomslig was. En watRon.
betreft, vele raadslieden vau den Paus sporen hei.
tot bet nemen van hevige maatregelen aan, zoodat d
ban tegen den Koniug van Sardiuië niet tot de onmogt.lijko zaken behoort. — Over Weenen heeft men eer
circulaire van hel Pauselijk bewind ontvangen , waari
de giouden worden blootgelegd , waarom aan den gia
Della Minerva, Sardiuisch gezant, zijne paspoort,
zijn uitgereikt. Het Fauselijk gouvernement verwijt h-
kabinet van Tui in, dat het zich in de Romanescl
zaak niet onzijdig heelt gehouden , en het noemt hu
antwoord des Konings, op den door de

ÏVationa

Vergadering uitgedrukleu wensch , oen inbreuk op h
volkenregt. In de circulaire wordt bovendien de he
Della Minerva persoonlijk beschuldigd , eeneopenba
manifestatie ten behoeve van zijn gouvernement
hebben uitgelokt, hetgeen het hof van Rome genoo.zaakt heeft, de hulp van den bevelhebber der Fransclstrijdkrachten in te roepen , ten einde de rust te han.haven.



BINNENLAND.
Tweede Kamer der Staten-Generaal.

Bijeenkomst van Donderdag, 27 October.
De bijeenkomst wordt ten 2; ure (een half uur

r.n den voor de zitting bepaalden tijd) geopend.
Ingevolge art. 39 van het reglement van orde, doet

de Voorzitter voorlezen de lijst der namen van de
afwezige leden, zijnde de heeren: Wichers , Reinders,
Westerhott', Zylker, van Heiden Reinestein. Lycklama
aNyeholt, Kingsma, Storm van 'sGravesande, van
Zuylen van Nyevelt, Sloet tot Oldhuis, Sehimmel-
raelpennink van der Oye, van Lijnden, Dommer van
Poldersveldt , van Nispen van Sevenaer , de Kempe-
n;:er, van Reede van Oudshoorn, van Asch van Wijck,
van Akerlaken, van Foreest, Gotlefroi, Stolte, Duymaer
vnn Twist, Schimmelpenninck , Taets van Amerongen,
Oiivier , Gevers Deynoot, van der Poel, Slicher van
Domburg, van Diggelen, Anemaet, Meeussen, Oomen,
Jespers, Beens , Bots, van Wintershoven, de Bieber-
Stem , Strens , de Lom de Berg. Hengst en de Poorter.
(Onder deze leden zijn drie met kennisgeving afwezig.)

Zijn ingekomen de geloofsbrieven van het nieuw
benoemd lid der Kamer in het hoofdkiesdistrict 's Her-
togenbosch, den heer Mr. A. F. Z. Luyben.

Ook is ingekomen een Koninkl. besluit, waarbij de
Voorzitter der Kamer gernagtigd wordt, van dien
heer den eed af te nemen.

Zijn ingekomen drie wets-ontwerpen . als: I°. tot
wijziging van Hoofdstuk VI der Staatsbegrooting voor
1859; 2°. tot het maken van een kanaal voor Holland
op zijn smalst; en 3° tot vaststeling der begrooting
van het pesioenfonds voor burgerlijke ambtenaren,
voor 1860.

Is ingekomen een Kon. besluit , houdende benoeming
van Mr. J. H. van der Sande tot lid van den Hoogen
Raad der Nederlanden.

Zijn ingekomen onderscheidene verzoekschriften ,
betreffende de spoorwegen en andere onderwerpen.

Door do afdeelingen zijn benoemd rot rapporteurs
over hoofdstukken TXA , XII en de wet op de middelen,
de heeren : Mackay , Duymaer van Twist, van Voort-
huijzen, Betz en van Nispen, hoofdstuk IX B,de
heeren: Sander, Meeussen, van Lijnden, Elout en
Begram

;

hoofdstuk X , de heeren : van der Linden ,
Hugenholtz , Dommer , Storm van 's Gravesande en
Idzerda: hoofdstuk XI, de heeren: Heemskerk, Hu-
genholtz , van Eek, Dirks en van Nispen

;

over de
prise en considération van het voorstel van den heer
Sloet, nopens de tienden, do heeren: Heemskerk, de
Kempenaer, Poortman , Dirks , en Thorbecke; tot
amortisatie van schuld , de heeren : Lycklama , van
Heukelom , van Voorthuijzen , Betz en Thorbecke ,
en tot vaststelling der begrooting voor het gesticht
Omtnerschans, de heeren : Hoynck van Papendrecht,
Hugenholtz, Hoekwater, Delprat en Begram.

Hierop wordt deze bijeenkomst tot nadere bijeen-
roeping gescheiden.

Men verneemt, dat de ontwerpen van wet , uitma-
kende het eerste bock van het Wetboek van Strafregt,
en dat nopens de doorgraving van Holland op zijn
smalst, nog vóór de beraadslaging over het ontwerp
spoorwegen in de afdeelingen zullen worden onder-
zocht. Meo verwacht alzoo, dat de discussie over het
ontwerp spoorwegen, niet voor Donderdag der vol-
gende week zal kunnen gehouden worden.

Bij de overweging in de afdeelingen van het ont-
werp van wet, tot vaststelling van het Xde Hoofdstuk
der .Staatsbegrooting voor 1860, keurden het onder-
scheidene leden aliezins goed , dat de Minister open-
hartig te kennen geeft: « geene beloften te willen af-
leggen, die welligt later kunnen blijken, slechts ten
halve to kunnen worden nagekomen, » enz. Bij vele
andere heeft de memorie van toelichting een minder
aangenomen indruk gemaakt, en een gevoel van ver-
bazing opgewekt, wanneer zij zich herinnerden , wat
er in de laatste jaren met dit Hoofdstuk der Staats-
begrooting is voorgevallen en waarover in die memorie
geheel en al het stilzwijgen wordt bewaard.

Er werd nu eene begrooting voor 1860 aangeboden,
die niet alleen tot een aanzienlijk hooger bedrag stijgt,
dan de in der tijd afgestemde begrooting voor 1858,
maar waarbij ïelfs het verschiet geopend wordt op nog
veel grootere uitgaven, terwijl in de Memorie van
Toelichting met geen enkel woord melding wordt ge-
maakt van eene aanstaande legerorganisatie bij de wet.

Hoezeer verscheidene leden verklaarden, in geen
geval aan een hooger eindcijfer van dit Hoofdstuk
der Staatsbegrootinghunne stem te zullen geven , waren
er verschillende andere, die zich niet zooongenegen daar-
toe verklaarden , zoo hun maar op voldoende gronden
wierd aangetoond, dat die verhooging volstrekt nood-
zakelijk is.

In alle afdeelingen is gesproken over de hooge
wenschelykheid van een naauvver verband tusschen
het leger hier te lande en dat in Neörl. Tndië.

Bij de overweging in de afdeelingen van het
wetsontwerp, betrokkelyk het verleenen eener bij-
drage uit 'sRijks kas van f 1,420,000 aan de Hol-
landsche IJzeren Spoorwegmaatschappij , voor het tot
stand brengen eener spoorversmalling op haren weg,
werd in de eerste plaats de vraag gesteld, of die
spoorversmalling in 't algemeen belang noodzakelijk is ?
Zeer vele leden beantwoordden die vraag ontkennend.
Men kon hier, meenden zij, zich niet beroepen op
hetgeen in 1852 met opzigt tot de Rijnspoorwegmaat-
schappij is geschied. Zoo destijds die maatschappij , door
heterlangen vaneene Rijks subsidie,totspoorversmalling
is in staat gesteld, had dit plaats, omdat het algemeenbelang inderdaad die wijziging in de inrigting van den■veg gebiedend vorderde. De weg was aangelegd met

het doel, om voor onzen groothandel een versnold
middel van gemeenschap met het buitenland te openen.
Dat doel werd gemist, en het voortdurend bestaai. van
den weg in de waagschaal gesteld , wanneer de aan-
sluiting met de Duitsche banen niet tot stand kwam,
en deze aansluiting was, althans volgens den toen door
Pruissen gestelden eisch, onmogelijk zonder spoor-
versmalling. Geheel anders is het met den Hollandschen
spoorweg, die als een binnenspoorweg voor de ver-
betering der gemeenschap tusschen de meeste der
Hollandsche steden werd aangelegd , en daarom noch
bestemd , noch ingerigt is voor goederen-vervoerop eene
groote schaal. Kon eenmaal die spoorweglijn een in-
ternationale handelsweg worden, aanmerkelijke ver-
andering, bijv. in de inrigting der stationsgebouwen,
zou daarvan het gevolg moeten zijn. Maar zulk een
uitgebreid goederen-vervoer langs dien weg is niet wel
denkbaar. Hij zal, als tot nu toe, meer bepaald een
weg blijven voor personen-vervoer. De groothandel zal
daarvan in den regel geen gebruik maken, allerminst
voor verzending van handelswaren naar buitenslands.

Dit laatste punt werd door verscheidene leden ernstig
betwist. Men moest, naar hun gevoelen , bij debeoor-
deeling der tegenwoordige voordragt, van de onder-
Stelling uitgegaan, dat ook de aanhangige wet wegens
de concessien der Noorder- en Zuiderspoorwegen tot
stand kwam , en dat derhalve binnen een niet ver
verwijderd tijdsbestek, Rotterdam regtstreeks en Oïiaf-
gebroken met België en Frankrijk op versnelde
wijze verbonden zou zijn. Voor dat geval was het
voor den Amsterdamschen handel van zeer wezen-
lijk belang, dat van zijnentwege bevrachte goede-
renwagens over Rotterdam in de aangeduide rig-
ting konden voortloopen

;

wat zonder spoorversmal-
ling dan toch onmogelijk ware. Bleef de spoorvor-
smalling achterwege ,en wierden daarentegen de door
de Regering voorgestane spoorweglijnen aangelegd,
Amsterdam zou, meer dan thans, reden hebben , zich
over afsluiting van het groote spoor wegnet te beklagen.

Van de andere zijde werd geantwoord, dat ook in
de aangenomen onderstelling van het totstandkomen
der Zuiderspoorweglijn , met Rotterdam als uitgangs-
punt, het goederen-vervoeruit Amsterdam naar België
en Frankrijk, niet langs den Hollandschen, maar langs
den Rijnspoorweg plaats zou hebben. Maar zelfs indien
men zich daarin bedroog, en derhalve door den tijd
de Hollandsche weg in 't genot kwam van een zeer
uitgebreid goederen-vervoer, zou het nog de vraag zijn ,
of spoorversmalling op dien weg zóó zeer in het alge-
meen belang wierd geëischt, dat op grond daarvan
het toekennen vaneene aanzienlijk Rijks-subsidie teregt-
vaardigen ware. Dat voor goederen-vervoer het door-
loopen der bevrachte wagens gewenscht is, valt niet
te ontkennen : maar welk overwegend bezwaar bestaat
er om, zoo het breedere spoor op een bepaald puntnevens
het smallere wordt gebragt, daar de overlading der
goedereu uit den eenen wagen in den anderen te doen
plaatshebben? Meer dan één middel is uitgedacht, om
voor zoodanig geval de overlading gemakkelijker te
maken. Zelfs meent men , dat toestellen zijn uitgevonden,
waarmede met betrekkelijk weinig moeite, en dus zonder
noemenswaardigekosten , een bevrachte goedorenwagen
in zijn geheel, zonder overlading, van het breede op
het smalle spoor over te zetten is. üe kosten, voor
de aanschaffing van zulke toestellen, of ook voor eene
daarmede verband houdende inrigting der goederen-
wagens vereiseht, zullen toch wel met die der spoor-
versmalling langs eenen weg van 84.5 mij lon niet in
vergelijking komen. Zoo men dergelijk hulpmiddel
voor den Rijnspoorweg niet aangegrepen heeft, was
dit alleen daaraan toe te schrijven, dat Pruissen,
ofschoon men dezerzijds sterk deed uitkomen dat het
ongerief der overlading op voldoende wijze te ver-
helpen was, op de spoorversmalling zelve bleef staan
en alleen tot dien prijs in de aansluiting bewilligde.
Zulk een drang bestaat ten aanzien van den Hol-
landschen spoorweg in geenen deele. Spoorversmalling
op dien weg is, als uit geen oogpunt volstrekt nood-
zakelijk , eene soort van weelde. Zoo de Spoorweg-
maatschappij zich die weelde veroorloven wil, moet zij
zelve de kosten daarvan dragen.

De spoorwegversmalling, waarvan hier sprake is —ook de voorstanders der wet stemden het gaarne toe—is zonder waarde , tenzij de Hollandsche spoorweg aan
zijne beide uiteinden met de andere, reeds bestaande of
nog aan te leggen spoorweglijnen verbonden worde. Maar
nu is, naar veler gevoelen, deze aansluiting hoogst on-
zeker. Van het tot stand brengen eener verbinding
tusschen den Hollandschen en den Rijnspoorweg te
Amsterdam, is in de Memorie van Toelichting niet dan
in een verwyderd verband sprake, zonder aanwijzing,
hoe die tot stand zal komen. De verbinding van den
Hollandschen en den Zuiderspoorweg te Rotterdam
wordt afhankelijk gestold van de goedkeuring der voor
dien laatsten weg verleende concessie, bij welke de
Regering zich de bevoegdheid, tot het opleggen van dit
werk aan de concessionarissen, heeft voorbehouden. De
memorie spreekt voorts van de verbinding van den
Hollandschen met den Rijnspoorweg te Rotterdam, als
van een werk, waarvan het nog onzeker is, te wiens
laste de uitvoering zal worden gebragt. Zij gaat zelfs
verder, en redeneert in do onderstelling, dat de
aansluiting van den Rijnspoorweg te Rotterdam
achterwege blijven mogt. Beide gezegden hebben
bevreemd en tot ernstige bedenking aanleiding; ge-
geven. Volgens art. 9 harer concessie, is de Rijn-
spoorwegmaatschappy niet enkel tot den aanleg van
een zijtak van Utrecht naar Rotterdam, maar ook
tot het brengen van den weg door eene vertakking
tot nabij het station van den Hollandschen spoorweg
verpligt. In 1852 had zij nog geene dier beide ver-
bindtenissen gestand gedaan. Vooral ook met het oog
op de laatste, werd, gelijk uit de gewisselde stukken
blijkt, in de wet van 29 Mei 1852 (Staatsbl. n°. 118),
die do overeenkomst wegens de spoorwegversmalling
bekrachtigde, uitdrukkelijk vermeld, dat de bekrach-
tiging plaats had onder voorwaarde, dat do maat-
schappij alle op haar rustende verpligtingen, uit die

overeenkomst en de acte van concessie voort-
vloeiende, getrouwelijk nakwam* In weerwil derhalve
van de uitdrukkelijke bepaling eener concessie , welker
getrouwenakoming naderhand als voorwaarde vaneene
toegekende gunst is gesteld , gaat de Regering thans
van het denkbeeld uit , dat de spoorwegverbinding
te Rotterdam, ten laste van anderen dan de Rijn-
spoorwegmaatschappij kan worden gebragt, of zelfs dat
die Maatschappij nimmer aan hare verpligting omtrent
het tot stand brengen der verbinding zal behoeven te
voldoen. Men kon zich van zoodanig prijsgeven van
het regt van den Staat geen goed denkbeeld maken , en
vroeg op welke gronden ol voorwendsels, de Rijn-
spoorwegmaatschappij zich tot nu toe aan het ten uitvoer
brengen der verbindingonttrokken heeft? Voor zoover
de Maatschappij zich er op beroepen mogt, dat voorde
voltooijing van dit werk geen termijn is gesteld, zou
zoodanig beweren niet dan als eene spitsvindige uit-
vlugt te beschouwen zijn : de geheele samenhang der
concessie van 1845 brengt blijkbaar mede, dat de
verbinding le gelijk met den zijtak van Utrecht naar
Rotterdam had moeten tot stand zijn gebragt. Reeds
sedert verscheidene jaren derhalve is de maatschappij ,
met opzigt tot het vervullen eener op haar rustende
verpligting, in gebreke. Indien de Regering vroeger
beweren kon, buiten magte ■te zijn om de Maat-
schappij te dwingen tot het in acht nemen der voor-
waardenjjan hare concessie, komt zulk eene redenerin",
na hel tot stand komen der wet van 21 Aug. 1859
(Stbl. ii°. 98) niet meer te pas.

Sommige leden voegden er bij, dat, nu de Regering de
verpligting der Rijn-spoorwegmaatschappij zoo zeer op
losse schroeven stelt,de aansluitingaan den Hollandschen
spoorweg te onzekerder wordt, omdat het daarbij een
werk geldt van grooten omvang. Het stationsgebouw
van den Hollandschen spoorweg te Rotterdam is,
even als dat te Amsterdam , uit het oogpunt van han-
delsbedrijvigheid en gelegenheid om te waterkoopwaren
daarheen te vervoeren,allerongelukkigst geplaatst. Het
zal uitermate moeijelijk en kostbaar zijn, den Rijn-
spoorweg met die stationsgebouwen in verband te
brengen.

In verband met het voorafgaande, meendeu ver-
scheidene leden ook de tijdigheid van het gedane
voorstel te moeten betwisten.

Maar vroeg men, bestaat er, do noodzakelijkheid
en tijdigheid van den maatregel eens aangenomen, dan
werkelijk voor den Staat verpligting om de kosten
der spoorversmalling te dragen ol te helpen dragen ?
In zoo ver werd deze vraag eenparig ontkennend be-
antwoord, als men het er over eens was, dat hier
aan geene stellige aanspraak , aan geene op den Staat
rustende regtsverpligting te donken viel. Maar er waren
dan toch vele leden, in wier oog redenen van billijk-
heid allezins voor eeno krachtige tegemoetkoming van
staatswege pletien.

Dat de Hollandsche spoorweg meer bijzonder de
belangstelling der wetgeving verdienen zou, konden de
leden , die zich voor de gedane voordragt ongunstig
gestemd toonden, almede niet toegeven.In geheelEuropa,
zeiden zij , is geen spoorweg te vinden , die op dien
korten afstand zoo veel groote sleden verbindt. Met
zulke elementen van bloei, ware het te verwachten ge-
weest , dat deze onderneming aan de deelhebbers
bnitengewono winsten opleverde, en in dat opzigt
bijvoorbeeld met den spoorweg van Leipzig naar
ürosden gelijk to stellen ware, die iv 1858, zoo
men meent, 18 percent heeft uitgedeeld. Wel verre
van daar heeft de maatschappij , na lang uit een
geldelijk oogpunt te hebben gekwijnd , in 1858 voor
het eorst 5 pet. aan de deelhouders kunnen uitdeelen.
Waaraan is die ongunstige uitkomst te wijten? Onge-
twijfeld ook aan min oordeelkundig beheer eu gebrek-
kige exploitatie. De bij den Hollandschen spoorweg
bestaande inrigtingen laten , zells wat het personen-
vervoer betreit, veel te wenschen over. Buitenslands
zou men naauwelijks willen gelooven, dat op dezen
weg niet alleen geen nachttrein loopt, maar dat
zelfs bij do winterdienst na half zeven ure des
avouds geene gelegenheid meer bestaat om langs
den weg van Rotterdam naar Amsterdam te reizen.
En zal nu het geld van den Staat, dat is het geld
van allen, mogen worden besteed, om aan te vullen
wat , bij beter beheer en betere exploitatie, onge-
twijfeld uit de eigene middelen der onderneming
te vinden ware ? Zou men in het toekennen van
eene gunst als deze geen onoverkomelijk bezwaar
zien, indien de Maatschappij, in plaats van 5, bijv.
10 per cent aan hare aandeelhouders uitbetaalde? En
zal men zo dan nu in hare volle uitgestrektheid mogen
toekennen?

Ter gelegenheid van dit onderzoek, werd de aandacht
gevestigd op den aanleg van eenen spoorweg naar het
Nieuwediep, waarover , volgens een bij de Kamer inge-
komen adres, vroeger tusschen de Regering en de
Hollandsche Spoorwegmaatschappij onderhandeld moei
zijn. Dat het tot stand komen van zulk eene spoor-
weglijn in het algemeen belang zou zijn, werd van
alle zjjden toegestemd. Do zeehaven van hot Nieuwe-
Diep, voor diepgaande schepen beter toegankelijk dan
eenige andere van ons land, Vlissingen alleen uit-
gezonderd , zou daardoor met onze groote koopsteden
worden verbonden. Het Nieuwediep zou, moer nog dan
thans, eene voorhaven van Amsterdam worden, en aan
die koopstad zoudendaardoor welligt voordcelen worden
verzekerd , ruim zoo groot, als waarop zij ten gevolge
der doorgraving van Holland op zijn smalst rekent.
To gelijk zou, in een tijdperk als het tegenwoor-
dige, nu in meerdere of mindere mate voor elke
provincie des Rijks uitzigt op het bezit I van ecu
spoorweg geopend wordt, een zoo belangrijk gewet
als Noordholland daarvan niet verstoken blijven. De
spoorwegverbinding van het Nieuwediep met het ove-
rige des Rijks, zou bovendien bij uitnemendheid zijn
in het belang van 's lands defensie. Dat belangt brengt
blijkbaar het openen der gelegenheid mede, om , zoo
de Noordhollaadsche zeekust bedreigd mogt worden ,
langs die kust op bepaalde punten met den meest.



""ogelijken spoed strijdkrachten tot verdediging bijeen
te brengen.

Naar aanleiding van. dezebeschouwing, beweerden
eden, die zich met de tegenwoordige voordragt niet

lngenomen toonden , dat het toekennen van eene sub-
sidie aan de Hollandsche spoorwegmaatschappij voor
spoorversmalling zich in een geheel ander licht ver-wonen zou, wanneer daaraan de aanvaarding door de

'^«schappij van een werk , als de aanleg van den
" poorweg naar het Nieuwediep, en wel op voor-
deliger bedingen , dan die van eenigen anderen con-
ee39'°naris te verkrijgen zijn , verbonden ware. Dan
■"OU de spoorversmalling niet meer van twijfelachtigu', maar kennelijk in het algemeen belang zijn, en
< vs tegemoetkoming daarvoor van Rijkswege met meer
grond gevorderd kunnen worden.

Mder de redenen , in de Memorie van Toelichting
ingevoerd, om de noodzakelijkheid der spoorversmal-
'ng te staven, behoort ook dat, zonder die versmalling,
"e verbindingslijn van 's Gravenhage met Gouda geen
iel zou treffen, en dat deze maatregel gelegenheid

'ou openen, om op den zijtak Leyden-Woerden teruge k-irnen. Dit gaf aanleiding, dat beide deze lijnenn het .1 laromtrcnt voorgevallene in de afdeelingener sprake kwamen. Door velen werd daarbij inge-
, °menheid met de verbindingslijn Scheveningen-
'.Gravenhage-Gouda aan den dag gelegd. Die ver-
'Qding mogt voor onze groote koopsteden zofj veel

o vvigt niet hebben , voor de ingezetenen der volkrijke
" teden 's Gravenhage, Leiden, Haarlem en Delft, en in de
gevolgen dus ook voor de bevordering van het verkeer

P den Hollandschen spoorweg , zou zij van zeer
Wezenlijk belang zijn. Onze zeevisscherijen zouden er

!et weinig bij winnen, indien haar voornaamstezetel,
' cheveningen , regtstreeks in gemeenschap stond metaen Rijn-spoorweg. Na het daarover voorgevallene in
*eüe dezen zomer gehouden groote vergadering vane'nnghebbenden, [a.,t het zich welligt aannemen, dal
[y *'jn 's Graveiihage-Gouda boven de lijn Leiden-

"oerden de voorkeur verdient. In elk geval geldt het
"er een werk van geen zeer grooten omvang, dat

goede winsten belooft, en dus, zoo het niet geheel
'■onder Rtjks-onderstand wierd volvoerd . althans
etrekkelijk geringe offers vorderen zou. Intusschen
eell de handelwijze der Regering tot nu toe niet ge-

st rt. ©O O
ueKt, om het tot stand komen daarvan te be-

rderen. Kene aanvrage om concessie daarvoor ,
'eeds in 185Cdoor de heeren Schreden en anderen te
-"eiden gedaan, is, naar het schijnt, geheel onbeantwoord

Be°leven, niettegenstaande de aanvragersgeenerloi Rijks-
°**derstand verlangden, en sedert bij herhaling op het
erlangen van zoodanig antwoord hebben aangedrongen,

esniettemin is later , toen concessie voor dezelfde lijn
°oor den jlecr Amcshoff werd gevraagd, aan dezen
geantwoord , dat reeds aanvragen voor diezelfde lijn
waren ingekomen, en dus aan hem geene voorkeur
*°n worden verleend. Men zou wenschen, deze vrij
"onderlinge handelwijze eenigzins nader opgehelderd
le zien ;te meer daar ook de aanvrage van den heer
■^-nieslioff zich, in vergelijking mot de sedert verleende
Cüncessieu der groote lijnen, aanbeval. Hij verlangdeRechts eene matige reritegaranlie, welke don Staat
"Oogstens op eene jaarlijksche uitgave van fÜbftOOo^durendc een kort tijdsverloop te staan kon komen.

Men bragt met een en ander het gebeurde met de
'Jn Leiden-Woerden in verband, die de Regering

T/l "
O Ovroeger in bescherming heelt genomen, en waarvoor,

Se''jk ook inde tegenwoordige memorie van toelichtingherinnerd wordt, in 1857 van do zijde der Hollaiul-
spoorwegmaatschappij concessie werd verlangd.

s*' waren leden, die meenden te weten , dat deze
'"aatschappij destijds aanbood dien weg te leggen enevensde spoorversmalling lot stand'tc brengen,tegenhel
genot van hetzelfde of van eeno dergelijke Rijks-subsidie

*> 'hans alleen voor do spoorversmalling zou wordentejegekend. Ware dit werkelijk hot geval geweest,■pn zou het gezegde der Memorie van Toelichting,
at de onderhandelingen met de Hollandsche spoor-

wegmaatschappij over do lijn Leiden-Woerden zyn
"'gebroken en van die lijn door do Regering is afgezien,

"■"■nist n ie t alles te gelijk kon worden ondernomen,
f' cl* moeijelijk laten verklaren. Eenige opheldering
K"n dus ook te dezen aanzien met regt worden verlangd

Het wets-ontwerp, tot vaststelling der begrooting
VeBfcns8fcns den arbeid der gevangenen , over 1860 , inge-
*°nden by Koninklijke boodschap van deu 2 October
, , heeft bij het onderzoek mdc afdeelingen, tot
edenkingen, vragen en wenschen aanleiding gegeven.

j *rij algemeen had men mot leedwezen, ook weder
deze begrooting, de vermeerdering vau ambtenaren ,

oprai van ilO0gel.e < en Je sporen van langzame op-, fVJving der bezoldigingen ontwaard

;

men vermeende
'erdoor de bevestiging te erlangen , dat dit systeem

k°0r de Regering wordt gehuldigd, dewijl zulks iv
'Jna al de Hooldstukken der Staatsbegrooting, on ook
**8, in werking wordt gebragt.

, -legen zoodanig systeem oordeelde de meerderheider Wen , ook bij deze voordragt van wet, zich te
°eten verklaren, aanradende, niet zoo zoor op adnii-

omslag, niet op het groot getal yan ainbte-
,p'en > maar op hunne geschiktheid te steunen, en aan
b* 6 beambten eene behoorlijke doch onveranderlijke
6 l̂u 'ging te verzekeren.

lef vom- tot die uitzetting ten deze nog mindere
n ne'" van billijkheid dan elders, omdat de ambte-

ftren bij de gevangenissen, behalve hun vast tracto-
j. Nt, ook veelal huisvesting, voeding, vuur, licht,
ij ?e'''"g, zelfs nog gratiticatien of percontsgewijze

°onirigen en andere voordeeleu genieten, en dat juisteroro, bij openvalling van plaatsen, het getal der
■""nvragendeii zoo talrijk is.

«benige andere leden ontkenden deze uitzetting niet,
cl. gaven te kennen , dat nimmer eene verhooging'eelt plaats gehad, zonder dat de Kamer daarin

'i t toegestemd

;

dat te Leiden , alwaar vroeger , evena » te Gouda, slechts confectieiverk werd verrigt, de

verhooging heelt plaats gehad , ten gevolge der invoering
eener tou wslage.ij (begrooting 1857) en eener giof-
smederij (begrooting 1ö59)

;

dat te Rotterdam, door
de daarstelling van een uitgebreiden timmer-en draai-
winkel, benevens van kleer- en schoenmakerij , blik-
slagerij en vlasspinnerij (begrooting 1853), ook van
eene steendrukkerij (begrootin<r 1859) en thans van
schrijnwerkerij , de kosten van het personeel nood-
wendig zijn verhoogd , en dat deze oprigtingen dooi-
de vergadering steeds zijn geprezen.

Van eene andere zijde woidt het, naar het gevoelen
dier leden, meer en meer moeijelijk, bekwame en
geschikte personen, vooral als commies-boekhouders
en bedienden bij den arbeid , tegen lagere belooning te
bekomen, en wel bijzonderlijk dezen te behouden

;

aan
sommigen dier beambten zoude het reeds gelukt zijn,
tot andere meer voordeelige betrekkingen over te gaan :
daarom zijn in de begroeting voor 1856 eenige be-
zoldigingen verhoogd geworden. Bovendien is de
betrekking van alle ambtenaren bij de gevangenissen
van onaangenamen en tnoeijelijken aard, en rust op
hen eene groote verantwoordelijkheid. — De uitzetting
der geheele. raming zoude raeerendeols noodzakelijk
geworden zijn, door de siijging der grondstoffen en
de vermeerdering van arbeid.

Eenige leden uitten den wensch , dat men de gevan-
genen zoude bezighouden met beroepswerkzaamheden ,
welke door personen afzonderlijk kunnen worden ver-
ligt , of wel met zoodanige soorten van arbeid, welke
hier te lande door de bijzondere nijverheid niet of
slechts in geringe male worden uitgeoefend , ten einde
var. de eene zijde geene albreuk aan de particuliere
en inlandsche nijverheid worde gedaan; ten andere,
opdat den gevangenen de gelegenheid worde verschaft,
om bij het uitgaan, op eene geschikte wijze in hunne
behoeften te kunnen voorzien , en zij niet door vrij al-
gemeene uitsluiting van gemeenschappelijken arbeid, en
als niets op zich zelven en alleen kunnende verrigten,
in de verzoeking komen , zich wederom aan misdrijl
schuldig te maken. Vooral verlangde men hen nog
meer bepaaldelijk te doen werken ten behoeve van
's Rijks dienst, of aan voorwerpen, voor het gebruik
der gevangenen benoodigd. Zoo prees men de rege-
ling, dat het vlas en garen , in eenige huizen gesponnen ,
in andere gevangenissen tot linuen werd geweven , en
wedor, al ware het gedeeltelijk , te Gouda on to Leiden
tot kleeding en liggingstukken werd verwerkt en op-
geleverd. Men beval matigheid aan, bij het gunnen van
werk voor particulieren in de gevangenissen, en be-
hoorlijke evenredigheid tusschen dekosten van productie
en den bedongen prijs.

Vele leden wonschten , bij elke begrooting ten minste
een klein overzigt van de bevolking dor gevangenissen
te mogen ontvangen.

's

GRAVENHAGE,

27 October.
Gisteren heeft aan het ministerie van Marine, de

aanbesteding plaats gehad der volgende artikelen,
ten dienste der Marine, als: 1500 kan jenever met
accijns voor /' 17.70 en 3500 kan jenever zonder accijns
voor f 20.37 de 100 kan, door deu heer J. van der
Borg, te Amsterdam; 1500 Ned. ponden gezouten
vleesch , door de hoeren Kranonburgh on zonen, te
Amsterdam, voor f (.2.85 de 100 Ned. ponden. —
11)110 Ned. ponden kolfij, door de heeini l). Dozen

en Zn , te Amsterdam, voor ’77.88 per 100 Ned.
ponden; — 3000 Ned. ponden suiker, voor f 56.30
per 101) Ned. ponden, door ,1. vau dun Bergh, te
Amsterdam; en KIOO Ned. ponden rijst, door de
firma van der Velde en van Kverdingen, te Amsterdam,
voor f 20.93 do 100 Ned. ponden.

Naar wij vernemen, is onlangs nabij de slagkruid-
fabryk, te Delft, een stuk land aangekocht, dat
waarschijnlijk ingerigt zal worden voor eeno pyro-
technische werkplaats, ten dienste van het Ministerie
van Oorlog. Het gerucht loopl, dat aan het hoold
hiervan geplaatst zal worden do kapitein der artillerie
Delpral.

De voorstelling, gisteren avond door het kinder-
personeel, onder directie van don heer Vei woert, in
den Kon. Schouwburg gegeven , heeft algemeene tevre-
denheid verworven. Sommigen der jeugdige looneel-
spelers is de eer der terugroeping teu deel gevallen.
De Schouwburg was zeer wel bezet.

In de Maandag jl, gehouden zitting van den Gemeen-
teraad vau Gorinchem , is ingezonden eene missive
door den heer W. C. M. Begram, waarin hij bedankt
als lid van het spooi weg-committé. In zijne plaats is
daarop gekozen de heer A. F. Visser.

Op den 30 October e. k. zal van Harderwijk over
Amsterdam per spoortrein naar Rotterdam worden
gedirigeerd, een detachement suppletie-troepen, ter
sterkte van 4 officieren , waaronder de van verlof naar
Oostindié' terugkeerende luiteuant-kolonelJ. 11. C'rena,
als commandant, benevens 150 onderofficieren en man-
schappen, ten einde bij aankomst aldaar over te gaan
aan boord van het schip Graafstroom, gezagvoerder
G. 11. Kuhaak , bestemd naar Oostindiü.

Als eene zeldzaamheid deelt men mede, dat aan
den straatweg tusschen Wijhe en Deventer ecu stuk
land voor du derdo maal is gehooid: zelfs de oudste
lieden herinneren zich niet, dat ooit in dit jaargetijde
te hebben gezien.

* Mclieveiiingeii, 26 Oct. Gisteren heeft de graafzu
Solm-Laubach, vergezeld door den heer mcd. Dr.
Mess , geneesheer bij de gemeento-zeebadinrigting , de
reis huiswaarts ondernomen. Hij bevond zich vrij wel
en er bestond veel hoop, dat hij van zijne ziekte nog
zal herstellen.— Na den 11 toten met den 26 dezer, zijn alhier
nog 51 haringschuiten aangekomen, die gezamenlijk

2,805,000 stuks steurharing en 152 ton peke'hui'
hebben aangebragt.

Leiden i 26 Oct. Heden promove >rde in de u|
loskunde de heer H. F. van Praag Heymans . in «
doctor , geboren te 's Gravenhage , na verdediging v "
academische stellingen over verloskunde.

* dorlnchem , 26 Oct. Heden is de heer Virn;
Veibruggen met 245 stemmen tot lid der Prov. Stat
verkozen, tegen 121 stemmen, die op den heer Pomj.
te Heiikelum waren uitgebragt.

MARKT- EN HANDELSBERIGTEN.

Schiedam , 27 Oct. Rogge, 14'i/2 te Arclmnti
f 17(1 (i/w.; Ui/2, 147/2 ffi Libau /" 18:' eonlan;

/"190 6/w.; 147/2 « dito /* 188 cont.
Gerst, 128/2 « Libau ’lBO S/m.
Moutwijn, f 14.— . per Ned vai ,
Jenever, f 19.50 \ zonder lust en belasting.
Amsterdamsche Proef, f 20.75.
Spoeling, f 0.50 per ketel.
Rotterdam, 27 Oct. Tarwe 158/2 8 tViihoT'

Poolsche /310; 163/2 tt .1. Boy. Riz /' ■.'"ts.
Boekweit, Vlaamsch f 180.
Koolzaad, Overmaasch gestort JL *H5.

Bij dit nommer wordt verzonden blad 57 en 58

\an

liet \>
ba..(lelde in de zitting van den Gemeenteraad, van Dingadi
den 25 October.

TELEGRAPHISCHE BERIGTEN.
{LATERE TIJRINGEN.)

Londen , 27 Oct. De Morning Chronicle meldt, i

Kngeland aan den Keizer van Maroeco heek de
weten, dat het niet tusschen beide kon komen, n<-
Maroeco hulp kon verleenen. Ue Correspondentie i .
Spanje duurt voort, zonder hoop op een goeden uitsl— De Royal Charter van Melbourno heelt gistei
bij Liverpool schipbreuk geleden. Van de 400 person |
welke zich aan boord bevonden, zouden slechts il
tiental gered zijn geworden. Het schip had 500,000 p
goud aan boord.

Kr hebben bovendien nog talrijke schipbreuken pla
gehad.— De Prins en Prinses Frederik Wilhelm *
Pruissen worden iv hot begin der volgende maand
VVindsor gewacht— Prins Napoleon is gisteren te Porthmouth ugekomen en naar Brighton vertrokken.

Parijs 27 Oct. Naar luid van een telegram , z
11. M. de Koningin dor Nederlanden to St. Clo.
zijn aangekomen.

Berlijn , 27 Oct. De Ir. Zeltung zegt, dat het v.
slag van de ontvangst der Toscaansohe deputatie j
graat .Schwerin , onjuist in de dagbladen

wo,*-

voorgesteld, als zijnde genoemde deputatie niet :.
zoodanig bij den minister toegelaten , daar het vo.:
loopig bewind van Toscane niet door onze IJ.gering is erkend. Hot onderhoud was dan ook

*«;

bijzonderon aaiden niet geschikt of bestemd om opa;
baar te worden.

AlgoiraN, 26 Oei De consul van Spanje te Tan.i
is hier mot zijn geheel personeel aangekomen.

Binnenlandsche Beursberigten.

AMSTERDAM,

27 October.
NEDK.ItLA.SD. Werk. Sch. 2J pet. 64 64£Dito dito 3 ii 76J 76*;

Dito dito '1 .. 96| 9ü| _
Syndicaat 3jj » — —llaudel-Maatschappij. .f£ .. —Beloib. Bij Rothschild .2J » — _
Rusland. Bij Hope en C°.

1798 en 1816. ... 5 .. 103£ — _
Dito 1828-1829. . . 5 .. lOlj _
Dito 1831/33. ... 5 .. — _ . _

Stieglitz 4 i —Dito 1851 .-),„_ _ _
Dito IBöü r". .. 99| 99 jf

Kngelsche 1| » —Si'ANjK.Niouw3°/o lhans. 1£ .. 31j* 321; 32'
Buitenlandsche.... 3 .. — '
Binnenlandsche. ... 3 .. 40| 41r% 41 |
Portuiial. Te Londen . 3 .. 43g —Omsteshijk. Metalliek

1816-1852 5 .. 50ff 51A -il 1
Dito Zilv. Nation . . 5 "> 55£ 56 551
Dito Zilver 1849-1854. 5 "> 702 7<)J _!
Dito 1847-1852. . . 2J; .. 27| 27 £ —

Buitenlandsche Beursberigten.
LoiiuVii . 27 Oct. Consuls 'lój', Mexico 21.

Spanje 32|, dito 46^, dito Coup. Cert. 4L.
Parij», 27 Oct. Fransche Rente 69.25, Franse'Cred. Mob. 866, Binnenl. Spanje 41J, dito dito 3)

Russische Spoorwegen 497.
Antwerpen, 27 Oct. Metalliek 54I*,1*, dito Nat s'!Binnenl. Spanje 41^, dito dito 31jj, Crediet Prost' 2fWeenen , 27 Oct. Metall. 70.50, id. National 75 iWissel Londen 124.75.

ii i ii i. i; it i. i.i h i; "TAM».
27 üctober.

BEVALLEN: (1.

Seeters,

geb. van Heek, s. W. C. V. r
zaat, geb. van Sijderveld, d. — D. C. f. Kijerbergen.geb. Waeii
z. — J. A. Wanders, geb. Haseveld, z. \l. C. Eiiker,g|

Smit,

d. —M. Kortman, geb. Kous,

/.

- 11. van der Lil
geb. van der Putte, d. — A. Koelman, geb. Willems, .1
F. Timmermans, geb. Beekman, d. — H. .1. E. (' \ alslar, ::
van Heijningen, z. — W. B. du Mee, geb. van Gogh, z. —"

J. Laubertsl.eimer, geb. de liruijn, z. F. C. Fletterrnan, cj
de Ruiter, z. — M. van de Vh'eryoef, geb. Ketter, d. — t.
W'cehter, geb. Komijn, d.

OVEKLKDEN : C. F. Vreeman, jm„ 37 j. F. J. A. Rosse
jm., 35 j. — .1. van der Hoek, Wed. van tf. van Hummel,
j. — A. Meisclike, jin , 29 j. — W. de Ruijier, Wedr.

\an

van Dam, 76 j. —J. M. I.ciebei', Wedr. van P. Pouwels,
j. — L. L. Fokke,

z.,

2 in. — H. M. van der Zalm,

/..,

7



Onder de oorspronkelijke drukken van de moderne
schrijvers, trokken vooral de aandacht de Architectuur
van Alberti, Florence, 1485, 19 p. st.; —de werken
van Boileau , Paris , 1668 , eerste druk der Satires VIII
en IX, met de aanteekeningen van zijne hand, 8 p. st.
8 sh.; — het Discours sur l'histoire universelle, van
Bossuet, 1681 , in 4°., 5 p. 2 sh. 6d.; -- Il Matnbriano,
van Francesco Cieco, Ferrare, 1509, Bp. st.; —Il Pecoróne, van sir Giovanni Fiorentino , Milaan,
1558, in B°., 11 p. st.

;

— les Amours de Psyche' et
de Cupidon, Paris, 1669, in B°., 30 p. st. 10 sli.; —-het Paradise Lost, van Milton , Londensche druk , in
4°., 1668, 10 p. st. 15 sh.; — de Dita Mundi, druk-
werk van Fazio degli Überti, 1474, 12 p. st.

De drukken op perkement waren talrijk. Daaronder
gold het Oude Testament in het Duitsch, vertaling
van Luther, 1561, 28 p. st. , 10 sh.

;

— de Breviarii
nova editio , Ferrare, 1492, in B°., 47 p. st.; — Canonen
et Decreta concilii Tridentini, Rome, Alduo, 1565, in
tol., 59 p st.

;

— Diodorus van Sicilië, in het Fransch ,
Parijssche druk, Geoffroy Tory, 1535, in 4°., 15 p. st.;
Joannis Ferrariensis liber de celesti vita , Venetië, 1494 ,
18 p, st.; Machazor Ilalicum, Bologna, 1558, in B°.,
4 p. st.; — Missale secundum usum Ecclesiae Trajec-
tensis , Parijs, 1515, in fol., 39 p. st.; — het Coutumier
de Normandie, het eerste boek, dat te Rouaan gedrukt
is (1483) , 50 p. st.

;

— de Coutumes de Poitou , Parijs ,
1560, exemplaar van Koning Francois 11, 28 p. st.

Men weet dat de boekdeelen met oud bind werk,
van beroemde liefhebbers afkomstig, een der keurigste
gedeelten van deze verzameling uitmaakten. Kr waren
18 deelen van Grolier. N°. 346 , Boocacius, De genea-
logia deorum, Bazel, 1532, in 101. is verkocht tot
25 p. st.; — N°. 830 , Dictys Cretensis de bello Troiano,
libri VI, Bazel, 1529, kl. B°., met de aanteeke-
ningen, welke men gelooft, dat van hem-zelven
zijn , 13 p. st.; — n°. 1005 , Floridi Sabini in Plauti
aliorumque latinae lirtyuae scriptorurn calumniatores Apo-
logia, Bazel, 1540, in fol. , 28 p. st.; — n°. 1214,
Heliodorl aethiopicae historiae libri X, Bazel, 1552,
in 101., 110 p. st.; — n°. 1490, Machiavel, Libro
dclV arte della guerra , Aldinische druk vau 1540, in
B°., 15J p. st.; — n°. 2308, Beati Rhenani rerum
germanicarum libri 111, Bazel, 1531, in fol., 30 p. st.;
en vele andere meer.

De verkooping der boekverzameling van den heer
Libri is dezer dagen te Londen afgeloopen. Zij heeft
allezins aan de verwachting beantwoord. Wat de druk-
ken met houtgravuren betreft, de Bijbel der Armen,
in het Hoogduitsch, zoo men wil in 1470 te Fordlingen
gedrukt, werd tot 220 p. sterl. toegewezen. Die Bijbel
bestaat ui; 40 bladzijden aan ééne zijde gedrukt. Het
■was het zeldzaamste stuk der aan zeldzaamhedenrijke
verkooping. Do Ars moriendi, 12 blz., druk der 15de
eeuw, plaats onbekend, gold 21 p.st. — Het Planeten-
Buch, 6 blz. aan ééne, zijde gedrukt, werd tot 39 p.st.
verkocht.

Er waren vele incunabelen. Daaronder merkte men
op den Ars moriendi, te Augsburg door Giintber Zainer
omstreeks 1470 gedrukt, 21 bladz., 6 p. st. — De
Decor puellarum , Venetië, 1461 (1471?) 22 p. st. —De verzameling, bekend onder den naam van Guil-
lermus de Saliceto, 24 blz., zonder plaats noch dag-
teekening, 20 p. — De verzameling van 53 gravures,
onder den titel van Marim Dei genitrlcis castissimae
inviolato? perpetuatque vlrginitatis defensorwn, 13 p.,
5 sh. — Eeno verhandeling van Math. van Krakau,
gedrukt door Guttenborg, omstreeks 1460 , 10 p. —Een druk van Persius. te Straasburg, omstreeks 1472,
2 p., 10 sh. De Natuurlijke Historie van Plinius,
gedrukt te Venetiö, door Nicolaas Jenson ,in 1172 ,
20 p., 10 sh.

—■

Het Proces van Be'lial tegen Jesus ,
van Jacques de Tneramo, gedrukt te Lyon, door
Mathieu Huss, in 1187, 6 p. — Een Virgillus van
1473, het eerste boek, dat te Brescia gedrukt is,
4 p. st. — Een Latijnsch-Duitsch Vocabularium, ge-
drukt te Ulm , vóór 1469 , 4 p., 12 sh., 6 d.

Onder de eerste drukken van oude schrijvers, waren
de belangrijkste de Grieksche Anthologie met kapitale
letters, Florence, 1494, 8 p. st. 8 sh.; — de Apol-
lonius van Rhodes, Florence, 1496, 7 p. st.; —de Arioste, door de Aldnssen gedrukt, 1495—1498,
6 deelen in folio, 28 p. st.

;

— de Dion. Chrysostoruus,
Venetië, 1551, in B°., met autographische noten van
Henri Estionne , 4 p. st. 16 sh.

;

— de Euripides van
Aldus, 1503, 6 p. st. 10 sh.

;

— de Titus Livius,
gedrukt te Venetië door W'ndelyn van Spiers , 1570,
2 deelen in folio, 20 p, st. 10 sh.; — de Manilius,
gedr. te Bologna in 1572 , eerste druk met dagteekening,
6 p. st.; — de Orpheus, Florence, Junte, 1500, 12
p. st. 15 sh.; —de Brieven van Plinius de Jonge door
Christ. Waldorfer in 1471, in folio ,26 p. st.; —de
Scriptores de re militari, Rome, 1487, 13 p. st.; —de Tacitus, te Venetië, door Windelijn van Spiers,
omstreeks 1470 gedrukt, 48 p. st.

MSBlb. Men is van meening , t.-n overstaan van
fH! B H 'l*511 Notaris J. Ij. ïïFIERC'X, in de
IS fi fi Herberg Zeexigt , te Scheveningen, op
Hij Zaturdag, den 29 October 1859, des avonds
Mi i t-, ten li urn, te verkoopen:

Een BLOK van drie HUIZEN, SCHUUR ,
ERVE en PLAATS , staande en gelegen in het
Jan Kistensiop, te Scheveningen, gemerkt no', 32, 34
en 3f. , sectie A, n°\ 45-13, 4541 en 4545, groot
50 ellen.—Grondlasten f 8.72.— Verhuurd lot 1 Mei
18C.0, voor /''-Kl 'sjaais. — Te aanvaarden en te
betalen op I°. Januarij 18C0, en nog lieden en Morgen
te bezigtigen.

Men verlangt TE

HÜRE.V,

tegen 1 Mei, in
het midden der star! , een

II t I* nkel T l l v ,
van fi a 8 kamers voorzien. Opaave van stand en
prijs bij den Boekhandelaar/. Anariessen Jr., Hol-
.u-lint, n*. 10.

(-)n deroaide ala Haye, une «*Oi -W' êS^ VERNANTE EVTERX'E , R. P.,
eapable d'enseigner les langnes modei nes , etc. , le
dessin et les ouvrages de mam , a trois enfants de huit
a quatorze ari3. S'adresser sous l'initiale R., au
I.ibraiie G. üe Geus, Veenestraat , 30.

v1''os Maladlet secrètes qu'elles qu'en
.-■"■^■*\o:-f:?yi^""JJ^^ soieiit la gravité, la forrue ou I'ancicn-

t"*i~rfirtrï**«^ net<' ' les ".ff''o1""'* 'le I" peau et les
: " %ï3»\ r:\cei) dn nanij, gue.ïbsenttres ra.liealeraer.t

Vir*^-^sÜA»*Vi*nl et en J"'u *"' temj.s ,par les BISCUITS;i|j;ilJUlai,iMg)^]<||j|| OLLIVIER, approuvés par t''Académie
Ti ~ïSCtêffl&blE]*r*>fr**w»f Impériale de Médicine et tteuls auturiséa.

% '\V^3^** jj*r/*ry *■ e tm'd'ciiment est agréable au gout
[ik et i'acile ü iirendre en secret et en foute

xj3*-^M ft]|j2^K^ saison

;

eest le seul pour lequel une
"■'TT^nüaß^^iP' reoatrrpense ile 24,000 fr. ait été votée

ii rauterir. a Paris, Rue Saint llunoré,

2/4,

au premier étage.
Coiisultations gratuites; par lettres affranchies. On expérlie directe.
ment. Depots dans les pharmaeies de toules les grandes viiles de
l'Europe et principalement ii Amsterdam Mr. 11. H. ULOTH-
pharm., Zeedijk; sous-dépóts : chez M. VAN RENESSE, pliarm,
Boekhorststraat, a la Haye ;M. M. CI.OOS et VAN SANTEN

KOLFF,

pharm. a Rotterdam; \l. \ d. KAMER, pharm. a
aMiddclbourg et M. GROOTENDORST, pharm. a Utrecht.

** V PURGERENDE en BLOEDZUIVERENDK
PIL.L.EN van CAVFIN ,

Apotheker te Parijs.
JÉJ|S }■£ D eze u it plantaardige zelfstandigliede»4|vllt zamengestelde PILLEN bevorderen de spijs-
SUJI? Ika H vertering, zijn versterkend, zuiveren liet
■T-TMlf17fIgfc bloed, en zijn een zeer aangenaamen goed

«erkend purgeerniiddel. Haar gebruik \s
dienstig bij de volgende ongesteldheden: Verstopping ,

Gal,

Slijm,
Scheele Hoofdpijn, Kortademigheid, Verkoudheid, Pijnlijkheid,
Maagontsteking, Uitslag, Kwaadsappigheid. Een Doosje kost
4 of 2 franken. Te verkrijgen bij den Apotheker VAN

RENESSE,

in de Boekhorststraat alhier, en bij de voornaamste Apothekers
in de overige steden des Rijks.

De heer

DUHOIS,

Conimissiomiair in Goederen te Parijs,
Rue de I'Echiquier 38 , en Rue d'Knghien 39 , belast zich met
het koopen , tegen eenvoudig Commissieloon en als tussclien-
persoon , vnn alle Artikelen, zonder onderscheid, die te Parijs
varkoelit of ijefabriceerd morden, zelfs TOILET of KLEI'DING-
STUKKI'N. llij correspondeert wegens de bijzonderheden, die
noodig mogten zijn voor den behoorlijken Inkoop of de goede
uitvoeringder lastgevrng; hij zendt MONSTERS

ofTEEKENINGEN;

hij geeft alle verlangde Inlichting betreffende de Artikelen van

Smaak,

Weelde, Kunst of Wetenschap, en koopt niet dan na de
stellige Order , o» die Brefwisseling volgend.

Het

COMMISSIELOON,

uitgenomen voor de Handelshuizen,
bedraagt ö pet., het is nimmer beneden 6 Fr.

Mr. DUHOIS is thans in staat, op zeer voordeelige voor-
waarden, alle soorten van Gelijmd of Gemetaliseerd CARTON
te leveren, voor het bedekken van daken.

«<t tliül rt Sll Kt.i:\ , CONCERTEN, enz.

Koninklijk - Hollandsche Schouwburg.
Directie; BRKKDÉ BK VALOIS.

Vrijdag, 28 October 1859.
Eene derde voorstelling van:

DE MUSK ETTERS,
Drama in 10 Tafercelen, met een VooiJ'i'Ri.:

DE HERBERG TE BËTHUNK,
naar liet Franscli van Alex. Damas en Aug. Maquet

door B. L.
Met eene Nieuwe Decoratie, voorstellende de Fei.OEK"

De Lichtstraal (gezien in doorsnede) , geschilderd
door en onder toezigt van den Heer B. J van tlovs-
en Nieuwe Costumes, vervaardigd door den ileer
L. van Meerbeke. De Mise-en-Scèni» geregeld naaf
die van liet Thédtre de l'Ambigu-Comique te Parijs>
door den Heer Victor Driessens.

Om de uitgebreidheid van dit Drama , de aanvang t*n
zes ure.

De groote Pauze na het Achtste Talercel.— -==**
VERTREK DER SPOORTREINEN..
Hollaiidache Spoorweg. — Winterdien**'

Van 'i Hage naar Rotterdam : 8.30,10.41, 1.33,3.40, 6.4*1 '9.43.
Van 'illage naar Amsterdam: 8.23, 12.31, 4.23, 7 23.
Van Rotterdam naar 's Hage: 7.30, 9.45, 11.40, 3.30, 6.30'

9.35.
Van Amsterdam naar 's Hage: 8.30. 11.30, 4.30, 7.30.

Nederlaiidsch-Bi-lgische Spoorweg.
I Van Rotterdam: 10 u. 15 m.; 3

u.;

Bu. 40 m.; (het la» 1"1'
alleen naar Dordrecht.)

»

Dordrecht na.i Rotterdam: 7

u.;

10 u. 40 m.

;

3u.20*'
» Breda naai AntwerpenenRotterdam: 6u. 50 m.; 12 u. 35 °*"'5 u. 20 m.

;

(het laatste alleen tot Moerdijk.)
i » Antwerpen naar lireda en Rotterdam: 7u. 45 m.; 12u. 2° D"' 1

l 5 u. 25 m.; (het laatste alleen tot Breda en Moerdü1*-

De ondergeteekende brengt haren dank toe aan
allen , die huur hunne deelneming hebben betoond bij
het verlies, dat zij geleden heeit door den dood van
Mej. J. LAMBRECHTS, die gedurende 5^ jaar, met
on vermoeiden ijver en de meeste lietde en trouw, de
huisselijke aangelegenheden harer inrigting behartigde
en bestuurde.

26 October 1859. E. M. RIJKE.

MAATSCHAPPIJ DÏLIGEMTIA.
In de Eerste VEKtJADEitiNTr <.p Frifdag, den

SS Octoher ISS9, zal als SPREKER optreden
Dr. A. FROTjIK, Bestuurder der Maatschappij.

Dr. G. H. MULLKR,
Secretaris.

Aa\*van*g tks ïj; ure.

SI.IIWKMIWI.SdIi: nEHEiiIMIJSKAMKR ■

DE NfF.ÜWE KORENBLOEM.
ALGEMEENE VERGADERING, met Raniea,

op Zaturdag, den 29 October 185'J, des avonds ten
zeven ure, in het Gehomv DILIGENTIA.

De Zaal wórdt ten i-en ure geopend.

Iïe PROV [NCIALE < OM MISBIR va n <! KNRÉ S
KUNDIG ONDERZOEK en TORVOORZIGT, in
ZUIDHOLLAND, residerende te 's Gravenhage , zal
Ringsdag , desa 1 November ISüO , verga-
dering

houden*,

en desnamiddag- ten G ure openbaar

EXAMEN AKNEMEN.

Namens de Commissie voornoemd ,
W. HUIJGENS, Wzn., Secretaris.

Bij exploit van den Deurwaarder August liottis

ÏÏFiechert

, te 's Gravenhage , van den "*<. Octoher
1859, is, ten verzoeke van DIRKJE VAN
LEUSDEN, Echtgenoote van Simon Weïjgergans,
wonende te Leiden, aan voorn. Simon Weijijenjans ,
laatstelijk gewoond hebbende te 's Gravenhage , thans
zonder bekende woonplaats , op de wijze voorgeschreven
bij artikel 1, n°. 7. van het Wetboek van Burgerlijke
Regtsvordering, beteekend en eopielijk overgegeven
de behoorlijk grosse var. een vonnis,
tusschen de requirante , als eischeresse en den gesig-
nificeerde, als gedaagde, door de Arrondissements-
Regtbank te 's Gravenhage bij verstek gewezenen den
11 October 11. uitgesproken, bij welk vonnis is ver-
klaard door echtscheiding ontbonden te zijn
het huwelijk, door den gedaagde Simon Weïjgergans
met de eischeresse Dirkje van Leusden, op don 13 Julij
183(5, te Amersfoort gesloten.

De Procureur der eischeresse,
P. J. EYSSELL.

Die nog iets te vorderen heelt van Mevrouw de
Weduwe S. E. ANDRIES , wordt verzocht daarvan
vóór haar vertrek , op Maandag, den 31 dezer , ten haren
huize, Gedempte Burgwal, n°. 28, opgave te doen,
ten einde de betaling daarvan te erlangen.

De ondergeteekende, de verkeerde opvatting der
woorden: nog

sleed*,

onbetaalde , in zijne Adver-
tentie betrekkelijk zijn FAILLISSEMENT vernomen
hebbende, verklaart, dat de betaling der Assurantie-
penningen, ten gevolge van het gelegdarrest,
destijds nog geen plaats heelt kunnen hebben.

jr. J. TAK.

NEDERLANDSCHE

SlllllïllllliJ.
De DIRECTIE maakt bekend, dat de geannonceerde

DIENST van UIHEI.n naai ROTTERDAM,
op ZATURDAG en ZONDAG , den 29 en 30 October ,

rijt\\j UITVALIiK.11.
De HOOFDCOMMISSIE der Armenlnrlgting,

te 'sGravexhage, is voornememens AAN TE
B ESTEDEN:

De leverantie van VLEESCH, ERWTEN,
GRUTTEN en GROENTEN;

alles benoodigd voor de SOEPBEREIDING, van
J Recember 1559 tot en met31 Maart ISOO.

De gegadigden worden verzocht, de verzegelde
Biljetten van Inschrijving, inhoudendeNamen, Woon-
plaatsen en Prijzen, in te zenden vóór den 5 November,
ten kantore van de Armeninrigting, op het Bleijenburg,
alwaar van de Voorwaarden der Aanbestedingkennis
kan worden bekomen. — Vóór den 8 November zal
aan de gegadigden , wier aanbiedingen znllen zijn aan-
genomen , de uitslag worden kenbaar gemaakt.

KT*r- SLIJM- EN MAAGPILLEM.
Deze I*I*L*LEN, die sinds vele jaren , met het beste

gevolg tegen de SLIJM en als MAAGVERSTER-
ÏCEND gebruikt worden, door hare zachte werking,
de spijsvertering zeerbevorderen , bijzonder goed
tegen de gai. en zeer zacht laxerendzijn, zijn tegen
33jj cents het doosje, met berigt van het gebruik,
verkrijgbaar, door tusschenkomst van de Heeren
Apothekers:
's Gravenhage , /. Visser Dei.pt , W- Wilschut.

en Zoon , Spuistraat. Dordrecht , //. J. GUtay.
Leiden , van Tricht. Rotterdam , van Santen
Amsterdam, Ruys en Koljf, Korte Hooldsteeg.

Weissenbruch , Bloem- Schiedam, A. H.Rombouts.
markt, bij de Stilsteeg. Vlaardingen , Lagerwerjf.

A DVEK TE.ITIEX.
Ondertrouwd

;

M. J. VISSER
en

M. C. vax SANTEN.
s

GRAVEXHAGF.,

Eenige en algemeene kennisgeving.
27 October 1859. ' ~ ** "
Bevallen van een ZOON, Vrouwe C. A. M. PFIS-

TER—vax HEECKEREN vax BRANDSENBURG.
's Gravenhage , den 27 October 1859.

Eenige kennisgeving.

's Gravenhage, den 24 October 1859, Heden over-
leed PIETER FREDRIK vax der MEULEN,
Notaris alhier , geliefde Echtgenoot van L. C. vax der
MEULEN—Beüdt.

Eenige kennisgeving.

Te '» Gra.ti*nhagk, bij P. E. van STADEN ex ZOON, Drnkkers en Uitgevers van het Dagblad, Torenstrnat, wijk D, n°. 419.



GEMEENTERAAD.— Zitting van den 25 October 1859. 193

Zes en twintigste Zitting.

Voorzitter, de heer Burgemeester Jhr. Mr. F. G. A. Gevers Deynoot.

Er zijn met den Voorzitter 32 leden tegenwoordig. — Afwezig,
de heeren: van der Burgh, Varkevisser eu van Zugten van tVijeoett.

De notulen van het verhandelde in de zitting van Dingsdag, den
II October jl., worden gelezen en goedgekeurd.

I. Is ingekomen eene resolutie van Gedeputeerde Stalen van Zuid-
Holland , van i October 1859, n°. 3, Prov. Blad, n°. 109, hou-
dende mededeeling, dat de Koninklijke beslissing op aanhangige
voorstellen van Gemeenteraden , tut heffing van begrafenis!egten ,
bij Zr. Ms. besluit van 27 September 1859, n°. 40, tul het eind vau
de maand Maart 1860 is verdaagd.

Aangenomen voor kennisgeving.

11. Gelijke resolutie vnn 12 October 1859, n». 9, houdende
goedkeuring der Raadsbesluiten vau den II bevorens: I°. lot over-
name in eigendom en onderhoud voor de Gemeente , van een gedeelte
van het Kui perstraatje met de riolen , en 2°. tot het iv rooijing
brengen eener luiumanswoiiing in de Parkstraat.

Aangenomen voor kennisgeving

UI. Gelijke resolutie van 19 October 1809 ,

n°,

6/1, houdende
goedkeuring van het Raadsbesluit vau den II bevorens, tut verkoop
vau inschrijving op het Grootboek der nationale werkl. 2i pets. rente-
gevende schuld, ton bedrage van niet meer dan /"51.000, en toe-
voeging der opbrengst van dien verkoop, adf 32,590, aan de begrooling
voor

IBÖ9

, in ontvang en uitgaaf.
Aangenomen votir kennisgeving.

IV. Gelijke resolutie van 19 Oclobcr 1859, n°. (1/2, houdende goed-
keuring van het Raadsbesluit van den 11 bevorens, tul al- en over-
schrijving van verschillende posten op de geuieentebegri.otiiig vuur 1859.

Aangenomen voor kennisgeving.

V. Burgemeester en Wethouders doen het volgend voorstel
« Naardien de, overeenkomstig hel besluit van den Gemeenteraad

van den 4 October 1859 (zie Bijblad pag. 18-4), in het werk gestelde,
prigiiigen om het tusschen de eigenaars der percelen n". 18 en 19 iv
hel VVillcinspark ontstaan verschil in der minne te doen beëindigen,
den gewenichten uitslag niet hebben opgeleverd , — vinden Burge-
meester en Wethouders irell genoodzaakt deze zaak andermaal bij
den Gemeenteraad ter sprake le brengen , mei voorstel on» door eene
commissie uit zijn midden te doen onderzoeken :

■ u. welke beschikking nlsnii z.il belmoren le worden gegeven aan
den heer Mr. J. C. W. Meikus, op zijne aan den Raad gerigle aan-
vrage, om hem den grond , dien hij van de Gemeente gekucht heefi ,
te doen verzekeren (zie Bijblad , pag. 165 en 169);

" b. wat verder zal behoorcu te geschieden bijaldien de Gemeente
voor deze zaak in regten mogt worden aangesproken. "

Wordt ter lezing nedergelegd

VI. Nog doen Burgemeester en Wethouders het volgend voorstel
«Ingevolge daartoe bij behoorlijk request gedaan verzoek , wordt

door Burgemeester en Wethouders voorgesteld , aan Mevrouw Judith
Mozes Esechieli, Weduwe Tanchum Polak Daniels , vergunning
te verleenen , om , ten behoeve van bet haar toebehoorend huis op
het Plein, nc. 419, eene welput te doen schieten, aan den zuide-
lijken toegangtot het Plein , eu wel in het vak klinkermoppen , rooi-
den hollen boek bij de met kettingen afgesloten palen , en zulks
onder de navolgende voorwaarden :
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{Geopend ten 1 -ure.)

I. Resolutie van Ged. Staten van Zuidholland, houdende
mededeeling, dat de Koninklijke beslissing op aanhangige
voorstellen van Gemeenteraden , tot heffing van begrafenis
regten, tot het eind vau de maand Maart loliO is verdaagd.—
11. Gelijke resolutie, houdende goedkeuring der Raadsbe-
sluiten : a. tot overname iv eigendom en onderhoud voor de
Gemeente van een gedeelte van het Kuiperstraatje met de
riolen , en b. tot hel in rooijing brengen eener luinmanswo-
ning inde Parkstraat. — UI. Idem, houdende goedkeuringvan
het Raadsbesluit lot verkoop van inschrijving op het Groot-
boek der Nationale Werkelijke 2*j pet. renlegevende schuld ,
ten bedrage van niet meer dan ’ 51,000, en toevoeging der
opbrengst van dien verkoop, ad ’32,590, aan de begroo-
ting over 11139 , in ontvang en uitgaaf. — IV. Idem , houdende
aoeakearing van het Raadsbesluit, tot af- >-n overschrijving
vnn verschillende posten op de Gemeentebegrooting voor
1859. — V. Voorstel van Burgemeester en Wethouders , tut
liet benoemen eener reglskiiudige commissie tot onderzoek van
het gerezen verschil tusschen de eigenaars van twee percelen
in het Willeinspark , i.ver grondbezit. — VI. Idem, om aan
Mevrouw J. .'/. Ezechiels , Weduwe T. Polak Daniels, ver-
miiining te verleenen, teu einde, len behoeve van een der aldaar
aanwezige huizen , een welput pii helPlein te doen schieten. —
VU. Mededeeling, dat de heer Boelen tot dusverre steeds in
gebreke is gebleven met opziet tot de voldoening van zijn aan-
deel in de Rijswijksche tienden vau 1859, en voorstel urn de
op 21 Junij jl. benoemde commissie uit deu Hand te verzoeken ,
zich te willen belasten mol het onderzoek <ler vraag, of er
termen bestaan., urn v.m wege de gemeente te dezer zake eene
regtsvordering legen genoemden heer in to stellen. — VUL
Mededeeling dut donr den hoer controleur der gemeentebelas-
tingen rapport U uiigebragt muirent rcqiies'cn van personen , die
voor de betrekking van commies der Gemeeiite-belasiiiigen wen-
schen in aanmerking le komen.— IX. Idem dat het algemeen ver-
slag van het verhandelde in de afdeelingen , door welke zijn on-
derzocht het plan lot demping vau eenige urgenter*, alsmede
het plan lot nitbnu wing vau de Gemeente , is vastgesteld, en
in handen der daariuc benoemde commissie gesteld is.—X. Idem
dat het vergelijkend cvnmcii ler benoeming vau twee hoofd-
onderwijzers zal worden gehouden op Diugsd.ig, den 8 November
e. k. en volgende dagen, des voormiddags ten 9 ure. —
XI. Idem dal zal worden overgegaan lot afbraak der door
de Gemeente aangekochte percelen, tot doortrekking vau de
straat van den Hoogen Wal vaar de Koninginnegracht. —
XII. Voordragt tol benoeming vnn twee hulponderwijzers der
4de klasse bij de Gemeenteschool op den üeiinevvcg. —
XIII. Voorstel v.m de heeren de Pinto, Janssens , Kappeijue
van de Coppello en Eyssell, tol het niet verder verstrekken
van den kant der Gemeente van lokalen ten dienste van de
Arroiidissenieiits-Kegtbaiik en het Kantongeregt. — XIV. Nota
van den heer van der Heim , tot wederlegging van de
door het Evangclisch-Luthersoli Armbestuur in lijn adres
van 10 October 1859 medegedeelde bezwaren. — XV. Missive
van Jhr. Mr. fV. M. de lirauii;, houdende aanneming van
het lidmaatschap der commissie tol hel afnemen van examen
aan jongelieden , die op het Stedelijk Gymnasium wenschen
te worden toegelaten. — XVI. Adres van het bestuur der
Scheveningsche Boiiwve.eeniging , houdende verzoek, om grond
op de leeduinen te Scheveningen op erfpacht te bekomen , Int
vergrooting van het reeds bestaande Hotel Garni. — XVII. Adres
van den onderwijzer tf. V. Stomman, houdende verzoek , om
tot hoofd- of hulponderwijzer bij eene der gciiieeiilc-elinlen le
worden benoemd. —" XVIII. Itequcsti-n van personen, die voorde
betrekking van commies der geu.ecnlc-behisliiig «ei.schen in
aanmerking le komen. — XIX. Adres van deu li.'er A. V.
Toussainl , fnhrikaiit alhier, houdende verzoek , dut aan hem in
koop moge worden afgesta.ui een sluk grond, breed 12 ellen en
lang -40 ellen , gelegen aan den Zuidoost-buitensingel , hij den
Gortnioleu , onder gelijkeconditiën als vroegervoordenbaron
Mollerus waren vastgesteld, ten einde aldaar ceiin fabrijk te
plaatsen ter bereiding van Glucose of aardappelen-iiroop. —
XX. Benoeming van J. de Koek, tol. hulponderwijzer vau de
3de klasse bij de Gemeenteschool voor minvermogenden in
de Jufvrouw-ldastraal. — XXI. Aanneming, na discussie,
van liet praeadvys van Burgemeester en Wethouders, op het
request van den heer ff. C. Riel. — XXU. Idem van hetpraeadvys
op een adres van korenmolenaar*. — XXUI. Idem van het
voorstel tol uiulcrhaiidsche verhuring van een locaal legen de
Groote Kerk. — XXIV. Idem vau de voorstellen, door Bur-
gemeester en Wethouders gedaan , by de ontwerp.begrooting
voor 1860 en bij de beantwoording der daarop in de afdee-
lingen gemaakte aanmerkingen, tot verhooging: o. der jaar-
wedde van den onder-architect; 6. der jaarwedden van de

op/igter» P. van Gelder en J. 11. Looisen ; c. der jaar-
wedden van den lsten klerk J. G. fV. Bauer en den 2den
klerk C. F. Schor; d. der toelage aan decommissie van toezigt
op het bouwen ; e. der jaarweddenvan den afdeelings-cominis-
saris en van den wijkknecht te Scheveningen ; /. der jaar-
wedde van den controleur der Gemeente-belastingen; y. dei-
jaarweddevan den adsistent-klerk ten kantore der belasting op
het gemaal enz., J. Hoogeveen ; en h. der jaarweddevan een dei-
commissarissen van politie. — XXV. Beraadslaging over het
praeadvys van Burgemeester en Wethouders op het request
van de heeren de Veer c. s. , betreffende de inrigting der
vleeschhal tot eene overdekte markt, in verband met het
daartoe betrekkelijk adres van eenige vleescliliouwers. Be-
sloten: I°. tot de opheffing van de vleeschhal met I Jaiiuurij
1860; 2°. lot verdaging van de behandeling van het vraag-

stuk nopens den aanleg van eene overdekte groenmarkl tot
bij de behandeling van de aanhangige plannen wegens het
bouwen in en verfraaijen van deGemeente ; en 3°. tot magtiging
van Burgemeester en Wethouders, om. niettegenstaande dit
laatste besluit, tot uitvoering van het eerste, de opheffing
van de vleeschhal , over te gaan. — XXVI. Op voorstel van den
heer Kappeyne van de Coppello , na eenige discussie , besloten,
de beraadslaging over het voorstel van Burgemeester en Wet-
houders , tot hel sluiten eener geldleening, uit le stellen int na
de behandeling van de gemelde bouwplannen. —" XXVII . Woor-
denwisseling over de wijze tot kennisneming van een pair
bijlagen bij hel adres van de algemeene Armenvergadering.

ZITTING van Dingsdag, den 25 October 1859.
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den Raad het voorstel te doen, om te besluiten, dat zoowel het
lokaal op het Raadhuis, bestemd voor het Kantongeregt, als het
gebouw op t\en Korten Vijverberg, thani bezet dom- de Arrondisse-
inents-Regtbank hier ter slede, na ultimo December 1860 int die
einden niet meer beschikbaar zullen wezen , en dat hiervan onmid-
dellijk zal worden kennis gegeven aan den heei' Minister van Binnen-
landsche Zaken.

« 's Ci-ave-h-üi , den 24 Oclober 1859.
\ uk PINTO.
H G. C. L. JANSSENS
J. KAPPEYNE va* di COPPELLO.
EYSSELL.,

Ter lezing nedergelegd.
XIV. Is ingekomen de volgende nota :
« Aangezien hel door mij in uwe vergadering dd. 4 Octuber 11.

aangevoerde, omtrent den toestand der Evangelisch Luthersche
diaconie, door het bestuur dier diaconie, bij een adres dd 10October 11.
aan den Baad, als geheel onjuist is bestreden, neem ik de vrijheid,
kortelijk het duo.- mij ge/egde loe te lichten

«Ik heb gezegd, « dat de betleeltng ran dli Armbestuur, bij
vergelijking met anderen, hoog wan. .. Volgens het jaarverslag der ('emeente over 1858, bijlage II n°. 2,
heeft het Evangelisch Luthersch Armbestuur, in hel geheel in 1858
bedeeld: 470 zielen, minnen, vrouwen en kinderen, en daarvoor
uit»egevéfi f lO.HOO, zoodat iedere bedeelde kostte . ’ 22.84

of gerekend ieder huisgezin op 4 personen :
elk bedeeld huisgezin f 89.36.

Dezelfde berekening volgende, kreeg ieder bedeelde,
dus ieder man, vrouw ol' kind der bedeelden:
bij het Par. R.-Cath, Armbestuur f 7.50

« « Ned. Isr. « - 11 bijna
« « Ned. Herv. - 16.14

" « Port. Isr. « -17.14
« « R.-Cath. ■ te Scheveningen . - 15.28

terwijl het Nederduitse!) Hervormd Armbestuur te Scheveningen niet
in aanmerking komen mag, aangezien zeer duidelijk de opgegeven
cijfers voor dat Armbestuur niet het zielental van bedeelden , maar
alleen het getal der hoofden van huisgezinnen of bedeelden , op
wier naam de licdeeling staat ingeschreven, bevatten.

« No" heb ik aangevoerd , « dat de verpleegden bij dat Armbestuur,
in het gesticht f 200 kusten. . Het Armbestuur beweert slechts f 1 10.

.Mij is zeer wel bekend, dat die laatste som door dé diaconie
voor do verpleging in het gesticht wordt betaald; maar even waar
is het, dat volgens hetzelfde jaarverslag, bijlage H n°. 6, ieder
verpleegde in hel. Oude Mannen , Vrouwen en Weezenhuis dier
Gemeente, f 201.92 kost, zoodal dan, uit welke fondsen ook, het
verschil tusschen / 110 en / 201 wordt gedekt. Indien nu het
Luthersch gesticht slechts f 30 'sjaais minder voor ieder verpleegde
besteedde (dus nog veel meer dan de meeste overige gestichten
te 's Gravenhage) en tevens uit eigen fondsen, gelijk tm, het verschil
van ’9l tusschen den bestedingsprijs der Diakonie en de werkelijke
uitgaat bleef dekken, dan zou reeds daardoor alleen elke subsidie
van gemeentewegeoverbodig zijn.

" Zulk een eisch kwam mij niet overmatig voor. »

" VEd. Dienstw. Dienaar,
H. J. VAS dhr HEIM..

Ter lezing nedergelegd.
XV. Is ontvangen eene missive van Jhr. Mr. W. M. de Biauu,

van 13 October jl. , waarbij hij , naar aanleiding der bij Raadsbesluit
van 11 October bevorens, op hem uitgebragte benoeming tot lid der
commissie tut het afnemen van examen aan jongelieden, die opliet
Stedelijk Gymnasium wenschen le worden toegelaten, le kennen
geeft, dat hij, gevoelig voor hel daarin ontvangen blijk van ver-
trouwen, het lidmaatschap dier commissie zal aanvaarden.

Aangenomen voor kennisgeving.

XVI. Is ingekomen het volgend adres:

" Geeft met verschuldigden eerbied te kennen hot Bestuurder
Scheveningsche Bouwverceniging :

« dat het steeds toenemend aantal van de vreemdelingen , welke
Scheveningen gedurende het badsaizoeu bezoeken , de behoefte aan
aanzienlijke vergroting van bet ten vorigen jare nevens het Gemeente-
badhui» gestichtte Hotel Gami heeft doen gevoelen ;

«dat dien ten gevolge mei die vergrootlng een aanvang is gemaakt
en het voornemen bestaat , urn daarmede zou spoedig mogelijk voort
te gaan ;

.dat echter de grond, welke aan de Scheveningsche Bouwver-
eeniging door de gemeente 's Graveuhage op erfpacht gegeven is,
geene genoegzame uitgestrektheid bevat, urn de beraamde plannen
in hun geheel te kunnen verwezenlijken, waartoe daarenboven eene
Oppervlakte van acht honderd veertig vierkante ellen vereiseht wordt.

«Het Bestuur neemt mitsdien bij deze de vrijheid zich te wenden
tot den Gemeenteraad , niet eerbiedig verzoek, dat belden Gemeente-
raad moge behagen , aan de Scheveningsche Buuwverecniging voor
negeii-en-ncgcnlig jaren op erfpacht int te geven eene strook duin-
grond , gelegen ten -zuidwesten van het Hotel Garni , beginnende van
den aldaar reeds aan dieVereeniging uitgegeven grond en in dezelfde
rooijing gelegen, ter lengte van twee-en-veerlig en ter breedte van
twintig ellen , tegen jaarlijksche betaling van twee cents per vierkante
el , en voorts op de gewone erfpachtscondilicii.

« 's Gbavsnuage , den 11 October 1859.
■ liet Bestuur voornoemd ,

H. COLLOT d'ESCURY, Voorzitter.
H. G. C. L. JANSSENS, Secretaris. .

Ter lezing nedergelegd en in handen gesteld van Burgemeester
en Weihouders.

1. Dat daarvoor jaarlijks, op 1 December, eene recognitie van ’ 10
zal verschuldigd ï'ijn , en zulks voor de eerste maal op 1 Decem-
ber 1860.

2. Dat bij het leggen vau den welput en de pijpen zullen moeien
worden nagekomen de voorschriften door den Gemeente-architect
daaromtrent le geven.

3. Dat, afgescheiden van de recognitie, eene som van f 15 onmid-
dellijk na dé' daarstelling zal moeten worden voldaan, voor het
opbreken en weder leggen der straat en trottoir, welke werken
van wege de gemeente zullen worden uitgevoerd. »

Ter lezing nedergelegd.

VII. De Voorzitter : Ik hebdeeer aan den Raad medetedeelen ,
da| de heer Boelen tot dusverre steeds in gebreke is gebleven met
opzigt tot de voldoening van zijn aandeel iv de Rijswijksehe tienden
over°lBs9. Uit naam van Burgeineesleren Wethouders slel ik voor,

om de op 21 Junij jl. benoemde commissie uit den Raad, te ver-
zoeken, zich te willen belasten niet het onderzoek der vraag, of
er termen bestaan, om van wege de gemeente te dezer zake eene
regtsvordering tegen genoemden heer in te stellen.

Dal voorstel pal nader worden behandeld.

VUL De Voorzitter : Nog hel. ik de eer aan den Raad mede le
deelen , dal door den heer controleur der gemeente-belastingen rap-
port is iiilgcbragt omtrent de reqnesten van de personen, die voor
de betrekking van commies der gemeente-belastingen wenschen
ii. aanmerking te kinnen.

Ter lezing nedergelegd ; zullende in de eerstvolgende zitting na
acht dagen tot de benoeming van twee lijdelijke commiesen der 4de kl.
worden overgegaan.

IX. De Voorzitter: Wijders heb ik de eer mede te deelen, dat
bet algemeen térslag van het verhandelde in dn afdeelingen, door
welke onderzocht zijn hel plan tot demping van eenige grachten,
alsmede l.et plan tol uitbouwing van de gemeente, onder dagtee-
kening van 19 October jl., vastgesteld en in handen gesteld is der
<ip 20 Julij 1858 benoemde commissie.

Aangenomen voor kennisgeving.

X. De Voorzitter : Voorts deel ik den Raad mede , dat het ver-
gelijkend examen, ter benoeming vnn twee hoofdonderwijzers, zal
wordfêh gehouden op Dingsdag, den 8 November oerstk. en volgende
dagen, des voormiddags ten 9 ure, en dat de leden van den Raad
nader zullen worden uitgenoodigd daarbij tegenwoordig te zijn.

Aangenomen voor kennisgeving.

XI. De Voorzitter: Eindelijk deel ik mede, dat, ter uitvoering
van de daartoe betrekkelijk genomen besluiten, zal worden over-
gegaan tot afbraak der door de gemeente aangekochte percelen, tot
uoortrekkiii;; >an de straat van den Hoogcnwnl naar de Koninginne-
gracht.

Aangenomen voor kennisgeving.

XII. Woidt aangeboden de volgende voordragt :. Ingevolge hel iweede lid van art. 22 der wet van 13 Augustus
18S7 [Staatsblad, n°. 108), worden bij deze door Burgemeester en

Wethouders aan den Gemeenteraad aangeboden de vereischte, in
overleg met den betrokken hoofdonderwijzer en den districts-sehool-
op.ienér opgemaakte voordragten , ter benoeming van twee hulp-
onderwijzers van de 4de klasse bij de Gemeente-armenschool aan den
Dennenweg, op de, volgens Raadsbesluit van 7 Junij 1859, aan die
belrekking" verbondene jaarwedde van ’250; te weten:

1. a. Knrcl Lodewijk Matthijs , kweekeling bij gemelde school ;
b. Johannes Erert kloesntan , hulponderwijzer bij de school voor

■ïiiiivei'inojiciiden ;

.,...

r. Pierre Jean Baptiste Perereili, hulponderwijzer bij de gemeente-
school op het Kurtenbosch.

II a i\icolaas Anlhonie Recht, kweekeling by gemelde school ;
b. Frederik Hendrik Verkerk, hulponderwijzer bij de gemeente-

school op «le Ammunitiehaven ;
c. Johannes Matthius liellinck , kweekeling bij de school op den

Den.ienweg. ... ,. Met voorstel, oWi in de eerstvolgende zitnng na acht dagen tot

de ben- eming over te gaan. »

Ter lezing nedergelegd, ten einde na acht dagen tot de benoeming
over le gaan.

X lil. Is ingediend het volgend voorstel:
.Hel heeft de aandacht der ondergeteekenden getroffen , dat hel,

hij d. beraadslaging over de Staatsbegrooting van het vorige jaar,
is gebleken , dat er vnor de bekostiging van gebouwen ten behoeve
der replerlijke collegien door de gemeenten , geen andere grondslag
bestaat dan" zeker arrèté des consuls van 80 Fructidor, an X, doch
dat dit arrètc niet alleen op dit oogenblik alle verbindeude kracht
mist maar zelfs hier te lande nooit is executoir verklaard ,en boven-
dien'aan de gemeenten de bedoelde verpligting niet oplegt, even

weinig al nige wel of wettige verordening.
.Hieruit volgt, dat, even als andere kusten ten behoeve der

justitie zoo ook de verschaffing en het onderhoud der voor hare
dienst noodige gebouwen en lokalen, uitsluitend is een rijks-last.. De .vide"..eipekriiden zijn dan ook van oordeel , dat de tegen-
woordig staal cm '/.aken, die van de reeds zwaar belaste burgerij
vnn '.Gviiifnlnioi' "-i ne onaanzienlijke offers vergt, niet langer mag
voortduren; en" het is op dien grond, dat zij de eer hebben, aan
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i tuin langs deu Hoogcnwal zou geschieden. De vraag is toch ontstaan ,
of en welke gebouwen men daar zou willen opriglcn , en of men ook
dien grond welligl tot den aanleg van eene concertzaal zou willen
bestemmen. Er moet dus eerst een plan door den Gemeenteraad worden
aangenomen en dan zal het de vraag zijn of men de hoeren Riel
eu Krulder zal moeten hooren. Vooralsnog bestaat dat plan niet,
en kan bet dus den Raad nog niet worden aangeboden; men zal
eerst de straat aanleggen, zoodat alle verderediscussie over het [dan
van bebouwing nog gedurende eenigen tijd moet worden uitgesteld.

De heer Clant: Het komt mij voor, dat door hetgeen ik voor-
gesteld heb, niets windt gepraejudicieerd. De beide aanvragers
kunnen toch worden gehoord en over den prijs kan worden onder-
handeld , en al zulke bepalingen gemaakt, als men voor den aanbouw
wensehelijk acht, alles onverlet ,1e nadere voorstellen, die aau den
Raad /.uilen worden gedaan.

Üe

Voorzitter: Het is geenszins het voornemen de bedoelde gronden
ongebruikt te laten liggen. Reeds dit jaar zullen de huizen in de
laan van Roos en Doorn en de Koninginnegracht worden afgebroken
en reeds in het begin van 1860 zal de nieuwe straat worden gelegd.
Het is het voornemen om tegen dien tijd een bepaald voorstel te
doen, nopens den aanbouw dier straat. Ik geloof dus , dat het doel-
matiger is, dat de Raad eerst een plan vaststelle , en dat dan de
beide aanvragers van grond worden gehoord.

Nu wordt eerst het voorstel van den heer Clant, om de zaak op
nieuw aan Burgemeester en Wethouders ie verwijzen , ten einde de
aanvragers te hooren, in omvraag gebragten met 27 tegen 4 stemmen
verworpen.

Voor, de heeren: de I'into, Clant, Janssens en van der Dugn.
Daarna wordt het praeadvys vau Burgemeester eu Wethouders met

30 stemmen tegen 1 aangenomen. — Tegen , de heer Clant.

XXII. Vervolgens komt in behandeling het praeadvys van Burge-
meester en Wethouders op ecu adres van korenmolenaars. (Zie Bijblad,
pag. 183 en 189.)

De heer Bervoets : Ik kan mij mot het uitgebragt praeadvys
moeijelijk verenigen. Bij mij is toch de vraag gerezen, of het niet
billijk zijn zou, aan de korenmolenaars vrijstelling voor ecu jaar
te geven. De stad is scliiildeischeres.se van die lieden , en als ik mij
nu voorstel, dat ik geldschieter vau die menschen was en ontwaarde
dal hunne zaak buiten hun toedoen achteruit ging , dan zou de vraag
wezen , of ik hen niet voor één jaar kwijtschelding vau renten zou
verleenen. Ik wil daartoe dan ook wel hei voorstel doen. Het komt mij
toch voor, dat men wel cenige consideratie mag gebruiken. Het
is toch van algemeene bekendheid, dal het bedrijf van koren-
molenaar al meer eu meer achteruitgaat. Ik voorzie zelfs , dat
dit steeds het geval zul zijn. Nu kan men wel niet eeue duurzame
kwijtschelding toestaan , maar wel mededongen bewijzen duor hen
die voor slechts één jaar te verleenen.

Het voorstel van den heer Berroets wordt niet voldoende onder-
steund , en maakt dus geen onderwerp van verdere behandeling uil.

De heer de Charro : Hoezeer ik het voorstel van den heer
Berroets niet heb onderstennd , kan ik toch wel eenigzins daar-
mede instemmen. Kwijtschelding voor een jaar le verleenen, kan
ik niet aannemen , omdat ik zou vreezen , dal gelijk verzoek telken
jare zou teriigkeeren. Maar aau den anderen kant , zou ik wel
weiisehcii, dal de reiitii voor de tegenwoordige eigenaren, bijv.
voor den lijd vau zes jaren , tol twee per cent zouden worden ver-
minderd. Na dien lijd kan men dan op de zaak terugkomen en
naar omstandigheden handelen.

De heer Suurj : Alvorens eeue beslissing ten deze le nemen, ineen
ik aan de commissie van bijstand eenige inlichting te moeten vragen,
daar het mij 10l hiertoe niet regt duidelijk is, vau welken aardde
rente W. die de korenmolenaars ombrengen. Hebben zij de molens
gekocht, ol waarop steunt die betaling van renten. Juist omdat het
hier geldt renten van een grond, waarop molens slaan, krijgt bet
eenigzins den schijn van vvindic';;l of van retributie voor concessie.

De Voorzitter: Naar ik meen steunt de titel van die renten op
voorgeschoten geld, maar er ziju leden in deze vergadering, die dal
punt. welligl. heter kunnen ophelderen, en bepaaldelijk de heer
Eyssell.

De beer Eyssell: Voor zoo veel belieft den Heerenmolen , kan
ik mededeelen, dal de re'lllë steunt op een contract wegens voorge-
schoten gelden , dat is ontegenzeggelijk. Ook len aauzien vau den
llaasmoleii is dit het geval, evenzeer als ten opzigte run nog een
anderen korenmolen aan den Ziiidwcst-Biniiensingel gelegen.

Daar hel voorstel van den heer de Charro niet voldoende wordt
ondersteund , zoo maakt het geen onderwerp van verdere behande-
ling uit.

Hierop wordt het praeadvys van Burgemeester en Wethouders met
30 stemmen legen I aangenomen. — legen, de heer de Charro.

XXIII. liet voorstel van Burgemeester eu Wethouders, lot onder-
handsche verhuring van een locaal tegen de Groote Kerk (zie Bijblad,
pag. 190) , wordt zonder discussie met algemeene stemmen ar»i-
genomen

XXIV. Alsiiu komen in behandeling de voorstellen , door Burge-
meester en Wet houders gedaan bij de ontwcrp-Uegrooting voor 1860,
en hij de beantwoording der daarop in de aldcelingen gemaakte
aanmerkingen, tot verin...ging van onderscheidene jaarwedden, als :

I°. De jaarwedde van den onderarchitect, — Zonder discussie
met algemeene Stemmen aangenomen.

2°. De jaarwedden van de opzigters /'. van Gelder en J. H.
Looisen. — Zonder discussie niet algemeene stemmen aangenomen.

XVII. Is ontvangen het volgend adres:
« Geeft mei verschuldigde!! eerbied te keni If. C. Stominan ,

wonende op de Paveljoeiisgiacht, n°. 135, te 's Gravenhage :
" Dat hij gedurende achttien jaren werkzaam is als onderwijzer

aan hel Instituut v.n. den WelEd. heer G. A. Barnier ;
« Dat hij is gehuwd , hebbende eene vrouw en vijf (5) kinderen

ten zijnen laste;
« Dat hij is bezitter eener acte van den tweeden (2den) school-

onderwijzersrang, en ruimschoots voorzien van getuigschriften;
« Dat hij, ien gevolge der ophanden zijnde ontbinding van boven-

genoemd Instituut, verpligt is, naar eene andere betrekking om
te zien ;

« Dat bij vernomen heeft, dat voor de op te riglene stadsscholen
binnen deze Gemeente onderwijzen worden gevraagd.

" liedenen waarom de ondergeteekende zich lot liet Hoog \ehlbaar
Bestuur dezer Gemeente wendt, met nederig verzoek hem als eersten
onderwijzer te willen engageren, en, mogt hij ook hierin teleur
gesteld worden, hem als hulponderwijzer te willen aannemen , opdat
hij voor zijn gezin eenig middel van bestaan vinde.

's Gsav ksiiai.l , « 't Welk doende, enz.,
den 16 October 1859. W. C. STO'I MAN. . '

Ter lezing en in handen van Burgemeester en Wethouders.

XV'UI. Zijn ontvangen requesten van /.. J. ran Drongelen en F.
T. W. van Bijleielt , die voor de betrekking van commies der ge-

ineen,

e-belastingen in aanmerking wenschen te komen.
Ter lezing nedergelegd.

XIX. Eindelijk is ontvangen een adres van den heer A. V. Toussaint,
fabrikant alhier, houdende verzoek. , dat aan hein in koop moge
worden afgestaan een snik grond, breed 12 ellen en lang 40 ellen,
gelegen aan den Zuidoost-Buitensingel bij den Gortmolen , onder
gelijke conditiën als vroeger voor den baron Mollerus waren vasl-
gesieid , ten einde aMaar eene fabrijk te plaatsen ter bereiding van
Clucose of aardappelen-siroop.

Ter lezing ca in handen van Burgemeester en Weihouders.

XX. Thans is aan de orde het benoemen van een hulponderwijzer
van de 3de klasse bij de Gemeenteschool voor minvermogenden in
de Jiilvionw-ldaslia.it (zie Bijblad, pag. 190).

De Voorzitter benoemt de heeren Bervoets, Hope Loudon en
Haas Geesteranu.i, oiu met hem het stembureau uil te maken.

Er heeft slechts eene stemming plaats, waarbij de heer Jasper de
Koek met algemeene stemmen tol gemelde betrekking wordt be-
noemd.

Hierop worden de stemopnemers voor de volbragte taak bedankt,

XXI. Alsiiu komt in behandeling het praeadvys van Burgemeester
eu Wethouders, op het request van den heer tf. C. Riel (zie
Bijbladpa S . 163 en 189).

üe heer Clant : Ik kan mij met het uitgebragt praeadvys nicl
vereenigen. Ik wenschte namelijk , hel verzoek van den heer Riel ,
aan den Raad gengt , toe te staan, ten minste, dat de adressant
in allen gevalle door Burg. en Weth. werd gehoord. Het komt mij
Voor, dat, als de nieuw aangelegde straat geheel bebouwd kan
worden, zij veel in aanzien zal winnen. Het zal ook ter verdere
bebouwing veel beter zijn, dat de straat tot aan den Deniienweg er
goed uitziet, dan wanneer daar ler plaatse een open vak blijlt. Hel
is ook volstrekt niet zeker, dat er later voor den grond hoogere
prijs zal te bedingen zijn dan nu het geval is. Hoe eerder de grond
wordt uitgegeven boe spoediger de bouw zal voltooid zijn ; en hoe
lraaijer de aanleg zijn zal, hoe aangenamer hel ook v oor de bewoners
in den omtrek eil voor de bezoekers zijn zal. De stad /al dan ook
eerder goede renten van haar kapitaal kunnen trekken. Bovendien
thans is er bouwlust en schijnt er geldruiiiite le zijn , wie waarborgt
tijden en omstandigheden, om le verzekeren, dat dit zal blijven en
toenemen. Het is uit dien hoofde, dat ik gaarne zou wenschen , dat
Burgemeester en Wethouders met den heer Riel iv nadere onder-
handeling zouden treden. Hel spreekt van zelf, dat /.ouwel Burge-
meester en Wethouders, als de Raad, volkomen vrij zouden, blijven ,
om later zoodanig le beslissen als zij raadzaam mogten oordcelen.
Ik meen dus Int voorstel le moeten doen , deze zaak aan Burgemeester
eu Wethouders te verwijzen, ten einde de aanvragers nader te
hooren.

Daar dit voorstel voldoende wordt ondersteund , zoo maakt het
een onderwerp van beraadslaging uit.

De heer «Janssen*» : Burgemeester eu Wethouders zijn in bun
praeadvys van de stelling uitgegaan , dal de percelen grond in
waarde zullen toenemen als de nieuwe straat eens aangelegd zal zijn.
Dut is wel mogelijk, maar nog zou geheel zeker niet. Bij het vele
bouwen dat in dit deel der stad plaats vindt , zou het even gued
kunnen gebeuren , dat het aantal nieuwe huizen grnoler wierd dan
dat vau de inge.'.oleneii , die genegen zijn ze le bewonen , met andere
Woorden, dat daar overproductie vau huizen ontstond, hetgeen on-
tegenzeggelijk uadeelig zou werken zoowel op de waarde der huizen
die nu gebouwd zijn of zullen worden, als op de waarde van den
grond tusschen deu Deunen weg en de Willcmscascriie gelegen. Daarom
-ton ik het ook veel wcnschelijker achten , dat de aanbiedingen van
de beide heeren ten minste onderzocht wierden. Met de strekking
van het praeadvys, om de onderhandelingen met de beide heeren
af te breken , zou ik mij dus niet gaarne vereenigen.

De Voorzitter: 'Zoowel Burgemeester eu Wethouders, als de
commissie van fabricage, hebben geoordeeld, dal, vóór dat men
"ver de uitgift-.' van grond onderhandelde, door den Gemeenteraad
een vast plan moest worden vastgesteld , wat met den grond in den
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XXV. Thans zijn aan de orde de beraadslagingen over hel praeadvv
op het request van de heeren de Veer c. s. , betreffende de inrigting
der vleeschhal tot eene overdekte markt, in verband met het daar-
toe betrekkelijk adres van eenige vleeschhouwers (zie Bijblad, blz.
100, 142 en 183).

De heer Eyssell: Ik zal mij verklaren tegen het praeadvys, niet
omdat ik weusch den bestaanden stand van zaken ten opzigte der
vleeschhal te behouden , maar omdat ik die niet onvoorwaardelijk
afschaffen , eo nog minder die wil hervormen in eene overdekte
groi'tiiiiarkt. Wat de vleeschhal betreft, ik hen niet voorbet bestaan
zoo als die nu is, maar ik meen, dat bet wensehelijk is, om aan
rle gevestigde vleeschhouwers de gelegenheid le geven, om op ééne
«eiiieen schappelijke plaats hunne vleeschwinkels le hebben. Daarom
inderdaad geloof ik , dat , al wordt er verandering gebragt in den
tegenwoordigen stand van zaken, de hal nog/eer goed als emplace-
ment voor vleesch winkels is ie behouden. Reeds daarom hen ik er
legen on. de hal af Ie breien, maar n 1 wildeik de hal afgebroken
zien, zoude ik het inch verkeerd vinden, juist op die plaats eene
overdekte groenni.ü-kt te bouwen

;

niet , dal ik geene overdektogroen-
markt verlang, maar ik wenschte die liever elders geplaatst te
hebben. Bij de verschillende plannen iv hei rapport der Uaadseoui-
missic nopens de verbetering en verfraaijiug der stad, wordt dan
ook eene andere plaats opgenoemd als bij uitnemendheid geschikt,
om daar eene overdekte markt te maken en bovendien zou, bij ver-
wezenlijking van een of ander plan pui het Buitenhof vau de zuid-
zijde beter toegankelijk le maken , van zelve plaats worden ge-
vonden , die meerdere ruimte aanbiedt. Ik weet wel, men dringt
op dit plan aan, met het oog op de bestaande behoefte aan
localen in het Raadhuis, Maar ik zie niet in, dat die behoefte
tot aanbeveling strekt juist van dit plan. In de eerste plaats toch
is dit geen reden om de vleeschhal weg te breken , maar daaren-
boven is er welligt een ander en beter middel om op eene eenvou-
dige wijze in die behoefte le voorzien , namelijk als de Raad zich mogt
vereenigen met het heden ingediend voorstel , om niet langer van
wege de gemeente te zorgen voor delocalen der regterlijke coileirien,
die hier gevestigd zijn. Ik ben dus bepaald tegen de twee eerste
punten van bet praeadvys.

En wat het derde punt betreft, afgescheiden van mijne beden-
kingen tegen de twee eerste punten , meen ik dat dit moet vervallen.
Ik geloof, dat wanneer belangstellenden zich wenden lot den Raad
of tot Burgemeester en Wethouders, om plannen voor te stellen in
het algemeen belang , dat dan bet beste antwoord is de aanneming
dier plannen. En worden dn aangegeven plannen niet aangenomen,
dan zal de discussie over de zaak genoegzaam aantoonen welk ant-
woord in den geest van den Baad ligt. Maar ik acht het niel
raadzaam om in correspondentie te treden niet hen, die niet in hun
eigen of in eenig ander privaat belang, maar in het algemeen
belang zich tot den Baad wenden. Afgescheiden dus van de twee
eerste punten, geloof ik dat het in elk geval verkieslijk is niet te
besluiten tot hetgeen sub 3 wordt voorgesteld.

De heer Soury: Bij helgceii door deu beer Eijssell is aange-
voerd, wil ik nog wijzen op de onzekerheid, die er beslaat, wat
er geschieden zal met de gebouwen ien dienste dei justitie, eu of
die zullen blijven ten laste der gemeente. Men zou nu van de
vleeschhal eene overdekte markt maken voor de groen- en fruit-
vrouwen, maai ik wensch dat er voor de gevestigde vleeschhouwers
gelegenheid I. lijve beslaan om op eene openbare plaats te verkoopen.
Thans toch heeft het verkoopen vau vleesch aan de huizen geen
den minsten invloed gehad op de verlaging der prijzen. Daarentegen
heeft de markt veel nut gesticht; men is daar zeker van goed
vleesch te verkrijgen, waarvan men veel minder zeker is in de
woningen van particulieren.

In ieder geval boude ik het voor ondoelmatig, om het bureau vau
den hoofdcommissaris van politie en net locaal van het kantongeregt,
in de hoogte le brengen. De heeren die in de gelegenheid zijn de
teregtzittiiigen na le gaan, weien wel wat een grool ongerief daar-
aan verbonden is. Daarenboven moet ik nog nopens het plan zelf
opmerken , dat daarin nog lacunes zijn ; er is toch niet gezorgd
voor woning van een conciërge, noodig voor behoorlijk toezigtenz.
Ik juich zeer loc het denkbeeld van eene overdekte groenmarkt,
maar ik wil daardoor niet aanleiding gegeven zien , dat andere
handelaren in eetwaren ook van eene overdekte markt voor goed
zouden worden verstoken , en juist die, welke sedert eeuwen der-
gelijke markt gehad hebben. Ik geef toe, dat de hal niet meer
dienstig is voor de weinige slagers, maar men geve bun dan een
ander locaal. En ik zeg dit le meer, omdat, hoe weinig de hal nu
ook opbrengt, de groen- en fruitmarkten, zelfs niet eene betrek-
kelijk htioge belasting , toch nooit de kosten zullen goedmaken.

De Voorzitter : Er zijn hier iwee vragen te beslissen : iv de
eerste plaats of de hal zal worden behouden of afgeschaft, en teu
tweede ol' er eene overdekte groeuuiarkt zal zijn , ja ol' neen.

De heer Soury: Ik geloof, dat deze beide vragen zamenhangen.
Men zal UU de tegenwoordige personen de hal doen ontruimen , om
voor anderen plaats te maken, maar ik wenschte, dat bij het
besluit, tot inrigting van eene overdekte groenmarkt, ook aan de
slagers de zekerheid werd gegeven, dat hun eene andere openbare
plaats /al worden aangewezen, om hun vleesch te verkoopen.
Wordt het eerstepunt aangenomen . zoo als het nu wordt voorgesteld ,
dan zal er voortaan in het geheel geene gelegenheid meer zijn om
op eeue Openbare overdekte plaats vleesch te verkoopen. Het hebben
eener hal heeft ook dit nut, dat men de slagerijen op de buiten-
cingels zal houden, terwijl men die thans overal moet dulden , het-
geen voor den gezondheidstoestand niet zeer wensehelijk is en aan
de buurt in den regel overlast veroorzaakt.

De heer van Gogh : Meermalen is dezeqnaestie behandeld eu altijd
is het mijn gevoelen geweest dal het beter was een vleeschhal te hebben
dan het verkoopen van vleesch aan de buizen. Ik kan dus volgaarne
met het aangevoerde door den heer Soury instemmen.

3°. De jaarwedden van den lsten klerk J. G. IV. Bauer ën den
sdei: klerk C. F. Schor. — Zonder discussie met algemeene stemmen
aangenomen.

4°. De ((.'lagen aan de commissie van toezigt op hel bouwen.
De beer Soury: Men heeft mij verzekerd, dat de werkzaamheden

van die commissie boven verwachting zich veiinenigv'iildigeu. Ik
geloof dus, dat de ihans voorgestelde verinniging niet voldoende zijn
zal ; daarom zou ik meenen , dat die verhooging nog met f 100 moest
worden uitgebreid. Ik meen dn aan den heer Voorzitter ie moeten
vragen, of mijne informatiën goed rijn en of niet veel meer kost"
looze opnemingen en onderzoek... :eo plaats hebben dan men vooraf
had kunnen vermoeden. Het is echter een feit, dat de werkzaam-
heden der commissie buiten alle verwachliii); toenemen.

De Voorzitter : Ik moet het volkomen bevestigen , dat de
werkzaamheden der commissie

/cit

toenemen en dat /eer veel op
hare schouders rust , b. v. het opnemen van schnorsteenen , privaten,
het geven van rooijingen enz.

De heer Soury: Dan meen ik Ie moeten voorstellen, nm de
toelagen met nog /100 te verdongen en die op f 750 le brengen.

De heer de Ciiarro ondersteunt dal voorstel , maar daar hei
geen meerdere ondersteuning erlangt, zoo maakt liet geen punt van
verdere behandeling uit.

Het voorstel van Burgemeester en Wethouders wordt daarop met
algemeene stemmen aangenomen.

6°. De jaarwedden van den al'deelings-comuiissari* en van den
wijkkiit'elit te Sclieveiiingen. — Zonder discussie met algemeene siein-
nien aangenomen.

6°. Jaarwedden van den Controleur der gemeente-belastingen. —Zonder discussie niet algemeene stemmen aangenomen.
7°. Jaarwedden van den adsistenl-klerk ten kantore der belasting

op het gemaal , enz. , J. Hoogeveen. — Zonder discussie met alge-
meene stemmen aangenomen,

B°. De jaarwedden van een der commissarissen van politie.
De heer Bervoets: Bij het onderzoek in de sectien heb ik reeds

voorgesteld, om hetzij geen, hetzij aan allen verhooging van trac-
teineiit te verleenen. Eu de grond daarvan is, om te doen uitkomen,
dat men alle reden van tevredenheid heeft over de drie commissarissen
van politie, die allen met zoo veel ijver en naauwgezetheid hun
pligt betrachten. Wordt uu het voorstel aangenomen om aan één
...eerdere bezoldiging te verstrekken , dan zou het in de ongen der
burgerij kunnen schijnen , dat welligt een commissaris ziju pligt
beter doet dan de anderen. Ën ik geloof, dat wij allen te veel over-
tuigd ziju, dat dit niet het geval is. Daarom wil ik allen op gelijken
lijn plaatsen: verhooging voor allen ol' iv het geheel geene. Het
geldt bier minder hel bedrag der nietige som vau ’100; ik zou
mij er mede kunnen vereenigen , al ware die som hooger. Ik benei-
ook niet tegen , dat aan den heer Rlom eenige verhooging worde
toegekend, maar ik stel voor, om dit algemeen te maken, en zoowel
aan den hoofdcommissaris van politie als aan de beide anderen ver-
hooging le verleenen. Uit het antwoord vau Burgemeester ... Wet-
houders, heb ik evenwel gezien, da t de heer Behr nog emolumenten
te Scheveningen geniet. Als dat het geval is, dan zal dit misschien
eene wijziging in mijn voorstel noodzakelijk maken. Maar dit daar-
gelaten , met het oog op de uitbreiding der politie, zullen zoowel
de jongste als de hoofdcommissaris van politie meer werk verkrijgen.
Eu nu zou ik voorstellen j om ook aan den heer Waldeck, als een
bewijs van erkentelijkheid voor ruim 25jarige meer dan getrouwe
dienst , mede eene verhooging toe te kennen. Als de heer Behr nog
cinoliiiDeiiien geniet, dan bepaal ik mijn voorstel lot de heeren
IVnldeck en Blom.

De Voorzitter: Wat den heer Behr betreft, kan ik antwoorden,
dal hij eenige emolumenten geniet krachlens een reglement op de
reeders, stuurlieden en matrozen, gemaakt in 1820. Voor de op-
schrijving op ieder schip, mag hij declareren fl, hetgeen jaarlijks
bijna / 200 bedraagt.

De beer Bervoets : Ten gevolge de/er inlichtingen acht ik het
niet onbillijk, dal aan den hoofdcommissaris vkii politie eu aan den
beer Blom ieder eene verhooging van / 100 worde verleend.

De heer Soury : Ik wenschte voor te stellen om de zaak te ver-
dagen , ten einde le onderzoeken wat er is van de zaak der aanmon-
siering te Scheveningen. Bij het nieuwe polilie-reglement is alles
geregeld wal daartoe betrekking heeft, althans wat de straffen be-
trel'i. Nu zou het mogelijk kunnen zijn, dat twijfel wierd geopperd,
of dat vroeger reglement nog in eenig opzigt van kracht is. Ik opper
geenszius eenigen twijfel , dal niet aan den commissaris van politie
zoude toekomen, wat daarvoor van oudsher staat , en dat de gemeente
niet zoude moeten zorgen, dat hij in het genot worde gehandhaafd,
maar als bei, gelijk ik meen, voortdurend behoort te blijven toe-
gekend , dan behoort ook de zaak duidelijk geregeld te zijn , en ik
geloof t\\\~. dat het noodig is, dal vóór men tot oen besluit kome,
dit punt door Burgemeester en Wethouders onderzocht worde, en
de/e , is 't noodig , zoodanige voordragt doe, dat de commissaris in
zijn tractement ol emolumenten , die er een deel van uitmaken , geene
schade lijde.

De Voorzitter: Ik zou het betreuren, wanneer deze zaak heden
niet werd afgedaan. De heeren weten , dat de begrooting vóór 1 No-
vember moet zijn ingediend. Het vooi nemenbeslaat, om do begrooting
Vrijdag ie behandelen en ai te doen en anders Zaturdag. Om uu
voor dien tijd het reglement te onderzoeken, daartoe geloof ik dat
de tijd te korl is.

Het voorstel van den heer Bervoei* wordt niet voldoende onder-
steund.

Dat van Burgemeester en Wethouders , in stemming gebragt, wordt
armgenomen met S0legen 1 slem. — Tegen, de heer Bervoets.



(;K*IKKVII;KIAO — Zitting Tan den 35 October 1559. 197
De Voorzitter: Daar niemand meer het woord vraagt, zal ik

thans in stemming brengen het eerste punt van het voorstel , na-
melijk om de vleeschhal en de daarop gegronde belasting met
den lsten Januarij 1880 op te heffen.

Dit voorstel wordt aangenomen raet 20 tegen II stemmen.
Voor, deheeren : Kraijenhoffvan de Leur, Bervoet» , de Sonnaville ,

tamp, fVittert van Hoogland, de Charro, Kappeyne van de Coppello ,
Vollgraff, Guyot, de IVitte van Citters, Collot d Escury , Meijer,Hope koudon. Maas Geesteranut , ron der Kemp, van der Duyn,Smissaert , de Kempentier , van der Heim en de Voorzitter.

legen, de heeren: de Pinto, Landry, Soury, Clant, Eyssell,
■ton Gogh; ff'atdetk, Vaillant , Janssens, Schmokk en Hooft.

De Voorzitter : Thans open ik de beraadslagingen over het tweede
punt van het voorstel, namelijk de vervanging der vleeschhal door
eene overdekte markt.

üe heer de Pinto: Ik moet opmerken, dat duur deu heer Eijsselt
er zoo straks reeds op gewezen is, dal er door mij en andere raads-
leden een voorstel is gedaan , om van gemeentewege niet meer le
voorzien iv de gebouwen voor de regterlijke collegien , en bepaal-
delijk voor het kantongeregt, omdat wij gelooven dat dit uitsluitend
rs een Rijkslasl. Als ik mij uu niet bedrieg, dan is in hel voorstel
van Burgemeester en Welhnuders begrepen, om de hal ook in le
riglen voor localen voor het Kantongeregt. Wanneer uu dat voorstel
wordt aangenomen, dan wordt daardoor ons voorstel gepraejudicieerd.
'let is daarom dat ik iv overweging geef de behandeling van hel
tweede punt uit te stellen , tot dat de Baad ons voorstel zal kennen
en daarover eene beslissing zal hebben genomen.

11e heer Eyssell : Daargelaten boe uien over de/aak zelvedenkt,
geloof ik, dat het denkbeeld van den heer de Pinto, door de
meerderheid verdient te worden omhelsd. Wij zullen toch na een
niet al te lang tijdsverloop beraadslagen over de voorstellen der
Commissie, nopens de verbouwing en verfraaijing der stad. Nu
geloof ik, dat dit punt niet zoo een overwegenden haast, heeft, dat
det ante omina dient te worden behandeld. Ik geloof, dat men de
discussien hierover zeer goed kan verschuiven tot dat ook de overige
plannen van verbouwing en verfraaijing in beraadslagingzullen komen.

üe Voorzitter : Als ik mij niet bedrieg, dan heeft de bouw-
commissie zich niet ingelaten mcl de zaak van eene overdekte markt.
Ik weet het echter niet zeker.

De heer Eyssell: Na gehoord ie hebben ecu der leden van de
commissie, moet ik erkennen dat ik mij vergist heb, maar dal ik
toch blijf bij het denkbeeld van den heer de Pinto, vermits er geen
overwegende redenen beslaan , om vóór alle andere plannen deze
ïaak af te doen.

De Voorzitter : Door thans over het voorstel vau Burgemeester
en Wethouders te beslissen . zal het voorstel vandeu heere/e Pinto e. s.
volstrekt niet gepraejudicieerd worden. Door die heeren (och is
voorgesteld om geene localen voor hel kantongeregt meer door de
gemeente beschikbaar te stellen. Wordt dit aangenomen dan zullen
die localen lot een ander einde bestemd worden , men zou bijv. de
beide bureaux van de politie derwaarts kunnen overbrengen. Welk
gebruik men uu later van de localen zal maken is cene zaak
vau uitvoering. Er is hier gebrek aan localen en hel is van het
hoogste belang, dat het Haadhiiis woade uitgebreid en dai kan alleen
verkregen worden door eene verplaatsing van hel bureau van politie.

De heer Kappeyne van de Coppello: Ik geloof, dat er ecmge
dubbelzinnigheid bestaat omtrent het rapport der bouwcommissie.
Die commissie heeft een dubbel voorstel gedaan. In het cene voorstel
wordt voorgedragen hel ganschc blok huizen aau de eene zijde van
het llalstraatje af le breken , om daar cene overdekte markt te
maken. Nu heeft de commissie wel voorloopig nog slechts eenkleiner
plan voorgesteld, maar met het oog om later 10l het groole plan te
komen. Maakt men nu van de vleeschhal cene kleine overdekte
markt en lalcr van hel llalstraatje eeue groote overdekte markt ,
dan zal dat een ongelukkig geheel vormen. Daarom zou ik wel
willen treden in het denkbeeld van den heer Eyssell , om deze zaak
aan te houden tot de behandeling van het voorstel der bouwcom-
missie, tenzij ik de verzekering erlang.), dat deze twee overdekte
markten niets met elkaêr gemeens hebben.

De Voorzitter: üc bouw-commissie heeft teregt ingezien hel
groote bezwaar, dat er in gelegen is, om alle huizen tusschen het
Buitenhol en de Groenmarkt weg te breken , en daarom heeft zij
het tweede voorstel gedaan, vooral omdat zij maar al te goed heeft
ingezien, dal wanneer men op het groote plan bleef staan , dit
ad calendas graecas zou worden verschoven.

De heer Soury: Tot verduidelijking van den stand der zaken
zal ik mededeelen, dat de heer van der fVaaijen Pieterszen reeds
een plan had opgemaakt, en dat dit door de bouw-commissie reeds
was behandeld voor dat het adres van den heer de Veer c.

&.

was
ingekomen. Door zich nu le bepalen tol de kleine overdekte markt,
veraenigt de commissie zich met het vroeger plan van Burgemeester en
Wethouders. Ik wensch hier nog bij te voegen de vraag, of het
niet verkieslijker ware, om de boven-lucalen , in plaats van ze te
bestemmen voor politie-burcaux , tot biirgerwoningeii in te riglen.
Dan kan het voor de bouwing besteed kapitaal renten opleveren ,
hetgeen zeker is dat nooit het geval zal zijn met eene overdekte
groen- en fruitmarkt. Daarom acht ik hel. wensehelijk het plan
nog eens nader te herzien.

De Voorzitter : Dat alles is eene zaak vau uitvoering. Waartoe de
localen zullen bestemd worden, ol zij zullen worden ingerigt tol een
politiebureau of voorburger -woningen , is eene later te beslissen vraag.
Do quaestie is thans : zal de thans afgeschafte vleeschhal worden
ingerigt tot eene overdekte markt.

De heer .Janssens : Zoo als nu het punt wordt geformuleerd ,
verschilt het eenigzins met het tweedepunt van het gedrukte voorstel,
namelijk : « het plan voor de vervanging van het gebouw der
vleeschhal 'door eene overdekte markt , overeenkomstig het hierbij

overgelegd ontwerp, vast te stellen. Dat ontwerp nu is te regt
zameiigesield met een bepaald doel. De localen, daarbij aange-
wezen , zijn tot een bepaald gebruik bestemd. Vervalt die bestem-
ming, dan zie ik niet in, waarom men het ontwerp zou ten uitvoer
leggen. Ik begrijp evenmin waartoe het bouwen van localen , zonder
bepaalde bestemming, lijden zou. Het is toch onmogelijk iets goed.
te bouwen, wanneer men daarbij geen doel heeft en niet weet welk
gebruik men er van zal maken. Daarom heb ik bezwaar aan hel
voorstel mijne stem te geven. Maar ik moet verklaren niet te welen,
of wij nu beraadslagen over hot voorstel van den heer de Pmto,
dan wel over de zaak zelve.

üe Voorzitter : Ik heb niet gehoord, dat de heer de Pinto een
bepaald voorstel heeft gedaan, want dan had ik gevraagd of hel
werd ondersteund.

De heer de Pinto: Ik stel voor om de behandeling vau hei
tweede punt uif. te stellen 10l de behandeling der plannen van de
bouwcommissie.

Dit voorstel wordt voldoende ondersteund.
In stemming gebragt, wordt het aangenomen met 21 tegen 11

stemmen.
Voor, de heeren: de Pinto, Krayenhoff van de Leur, Bervoets,

Landty , Soury, Clant, Eyssell, van Gogh, Polak Daniels, Witte it
van Hoogland, Waldeck, de Charro, Kappeyne van de Coppello,
Vollgraff, Vaillant, Janssen», Meijer, Sehmolck, van der Kemp,
van der Duyn en Hooft.

Tegen, de heeren: de Sonnaville, Camp, Guyot, de Witte vau
Citters , Collot d'Escury, Hope London , Mans Geesteranus , Smis
snert , de Kempenaer, ran der Heim en de Voorzitter.

Mitsdien is besloten de behandeling der vraag , of de vleeschhal
zal worden ingerigt tot eene overdek le markt , aan te houden tot
de behandeling der plannen vau de bon w-commissie.

De Voorzitter: Ik heb thans cene vraag te doen, namelijk, of
Burgemeester en Wethouders worden belast met de uitvoering van
het eerste punt. Ik vraag dit, omdat hel onbepaald is wanneer hel
rapport der bouwcommissie in beraadslaging zal komen. Ingevolge
ons reglement van orde worden, wanneer ecu voorstel in onderdeden
gesplitst is, eerst alle nndcrdeeleii in stemming gebragt en dan
hel geheele voorstel. Daar nu slechts hel eerste punt is aangeno-
men, vraag ik of door Burgemeester en Wethouders gevolg moet
worden gegeven aan het eerste punt, ja of neen. Ik stel voor,
dat Burgemeester en Wethouders gcmagligd worden, om uitvoering
te geven aan het eerste punt.

Dit voorstel wordt aangenomen met '11 tegen 5 stemmen.
Tegen , de heeren : Soury , van Gogh , Polak Daniels , Waldeck

eu Janssens.
XXVI. De beraadslagingen worden thans geopend over het in de

zitting van 6 September 11., door Burgemeester en Wethouders inge-
diend voorstel, lot het sluiten eener geldleening (zie Bijblad,
blz. 164.)

De heer Kappeyne van de Coppello: Mijnheer de Voorzitter,
ik wenschte omtrent dit puul eeno gelijke m.ilic te doen als zoo even
door den heer de. Pinto met betrekking tot de overdekte markt is
gedaan. Ik zon willen voorstellen, dat de beraadslagingen om-
trent dit voorstel, evencci*« werden verdaagd tot na de behan-
deling van de voorstellen, vervat in het rapport der zoogenaamde
bouw-commissie en van Burgemeester en Wethouders lot dem-
ping vau eenige grachten. Ik wil gaarne erkennen een natuurlijke
vijand te zijn van het maken van .schulden. Ik wil gaarne van de andere
zijde erkennen, dat men iv hel bestuur zijner geldmiddelen evenmin
bekrompen in hel gebruik van zijn crediet als le kwistig behoort
te zijn. Maar toch ineen ik , dal wij ons , vóór wij tot hel maken van
schulden besluiten , erllstig belmoren af te vragen , waarvoor die gelden
zullen gebruikt worden , welkewerken daarvoor zullen worden aange-
legd. Hel is de kennis dier werken , waarop ons oordeel behoort te
steunen. En uu weel ik dal men de schuld wil aangaan vooreerst om
schoollocaleu op te riglen , maar dan moeten daarvoor toch eerst de
terreinen zijn aangekocht eu niemand van ons kan vooral bepalen of
de kosten dier localen werkelijk twee ton zullen bedragen, op
welk bedrag zij iv het voorstel zijn geraamd. Hetzelfde geldt
voor bel gasthuis , waaromtrent zelfs nog geene uitgewerkte
plannen zijn opgemaakt. Alle verbeteringen vloeijen voort uil
hel algemeene voorstel van de bouw-commissie, en zullen eerst
te gelijk mol dal voorstel iv behandeling worden genomen. Wan-
neer ik in het gewone leven eerst koop en dan de rekening
vraag, zoo komt mij voor dat ook de gemeente zich vooraf be-
hoort af le vragen wat zij wenscht te bouwen, welke verbeteringen
/.ij wil aanbrengen, voor zij de middelen uitdenke om de kosten te
dekken, die op dit oogenblik voor geene gezonde begrooting vat-
baar zijn.

Ik weel het , uien zal tegen mijne motie een bezwaar aanvoeren;
men zal mij tegenwerpen dal er, zoo wij de leening thans niet aan-
gaan, in 1860 niets beschikbaar zal zijn om de kosten van buitengewone
werken le dekken. Maar daarvoor meen ik een hulpmiddel te kunnen
aangeven. Men wil

immers,

behalve uver’700.900 , die men voorstelt
te leenen, beschikken overde inschrijving der Spaarkas, ten bedrage
van f '.200,000. Men nenic dan dat kapitaal , zoodra men het noodig
heeft , van de inschrijvingen, waarover men de vrije beschikking
heeft , schrijve in de plaats daarvan het kapitaal der Spaarkas latei'
bij , en vocre hel werk , dat men voor de Spaarkas wilde verrigten,
uil een gelijk gedeelte der leening uit. Het blijkt immers, dat men
voor 1860 niet meer noodig heeft, zelfs iv het voorstel van Burge-
meester en Wethouders dan die twee tuiincn gouds , en er dus geen
haast bij de zaak der leening is. Hel is dus geraden, het voorstel tot het
aangaan eener leening aan te houden tot wanneer wij geroepen
zullen zijn over de plannen der bouw-commissie ons oordeel uit
te breiieen. En ik stel dit lo meer voor, omdat ik vrees dal er
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leden zullen zijn, die even als ik zich bezwaard zullen achten om
aan het voorstel vnn Burgemeester en Wethouders, zoo hel thans
aan onze beslissing wordt onderworpen, hunne goedkeurende sten.
te schenken, en men daaraan de verkeerde uitlegging zou kunnen
geven, dat zij het denkbeeld, van eene leening aan te gaan , onbepaald
zouden verwerpen. Ten einde dus alles in zijn geheel te laten en niets
te praejudiciëren , waar wij inderdaad niet judiciëren kunnen,
heb ik de eer voor te stellen ook de behandeling van dit voorstel
te verdagen.

De Voorzitter 4 Wordt de motie van den heer Kappeijne onder-
steund ?

ééne geldleening aan te gaan vau zeven ton. Dat. blijkt duidelijk ui.
bladz. 164 van het Bijblad, waarin ik lees: «Op grond vaneenen
ander hebhen Burgemeester en Wethouders de eer den Gemeenteraad
voor te stellen om le besluiten: dat, ter voorziening in de buiten-
gewone uitgaven, welke gevorderd zullen worden voor de opgenoemde
werken , eene afinsbare geldleening, ten bedrage van ’ 700,000, zal
worden aangegaan. " Dat is dus : ééne geldleening van f 700,000.
Xv is daar wel bijgevoegd : « dat die geldleening zal worden aan-
gegaan in drie seriën , hel bedrag door den Raad te bepalen , en
dat het bedrag der eerste serie voor 1860 wordt vastgesteld op
/ 200,000. » Maar op den voorgrond staat de leening van 7 ton. Ik
moet ook nog opmerken, dat van het bedrag van’ 54,000 , dat door
den Voorzitter zoo straks is opgegeven , de eerste’27,000 nog behoort
tot de dienst van 1859, en dat onder de in het voorstel opgenoemde
werken, welke men uit de in 1860 uit te geven eerste serie wil
bestrijden , ook behoort de vervanging der hal door eene overdekte
groenmarkt, een werk waaromtrent nu nog niets beslist is. Ik
geloof, dat dit als een argument te meer kan gelden voor de
wensohelijkheid , om de behandeling dezer zaak te verschuiven lot
dal men zal hebben besloten , nat er behoort te worden gedaan
en binnen welken tijd.

De motie wordt voldoende ondersteund.

De Voorzitter* Verlangt geen der leden over deze motie het
woord, dan zij het mij vergund de gronden mede t<* deelen , waarom
ik de aanneming daarvan zou betreuren. De zaak , thans in behan-
deling, is van gewigtigen aard, en door de discussie daarover te
verdagen, zou zij niet bevoordeeld , maar benadeeld worden. De
leden moeten niet uit het oog verliezen, dat nog iv den loop van dit
jaar de gemeente ’ 27.000 moet betalen voor nieuwe scholen,
terwijl in de eerste maanden vau iB6O wederom / 27,000 tol dat
einde moeten worden besteed , dat is te zamen ’ 54,000. De leden
moeten tevens bedenken , dat eenige maanden geleden tot de oprigting
eener school voor 600 leerlingen is besloten , en dat deze zal worden
aanbesteed, om die nog in 1860 in gebruik te kunnen nemen, en
dat de termijnen tol betaling der aannemingssom iv het begin van
het volgende jaar insgelijks zullen vervallen. En nu vraag ik , als wij
de zekerheid hebben , dat binnen eenige maanden , vóór 1 Fe-
bruarij 1860, ’ 5-4,000 moeten worden uitgegeven, en bovendien
eenige termijnen van de aannemingssom van de te bouwen school
aan den Zwartenweg zullen betaald in..eten worden, — of het niet van
belang is dat wij reeds thans het principe uitmaken , of wij deze
kosten zullen dekken door af- en overschrijving dan wel door het
sluiten eener leening. En nu vraag ik of het systcma van af-
schrijving op den duur, en waar ons zulke groote uitgaven wachten,
niet als een gevaarlijk stelsel moet. worden beschouwd. Ik acht het
van het hoogste belang, dat de Raad thans uitmake wat de flnaiilien
der Gemeente vorderen, eene nieuwe afschrijving dan wel eene
leening. Burgemeester en Wethouders hebben het laatste voorgesteld,
omdat zij het niet raadzaam, niet verkiesselijk achten, dat het be-
drag der afschrijvingen , die in den loop van dit jaarreeds tot’ 123.200
is geklommen, binnen een half jaar 10l anderhalve lon zou worden opge-
voerd. Daarom zou het mij aangenaam zijn , dat thans de Baad zijn ge-
voelen uite over de vraag, wat iv het belang der finantieii op dit
oogenblik de voorkeur verdient, het afschrijven van onze kapitalen
dan wel het openen eener geldleening.

De heer Polak Daniels: Wanneer ik de motie van den heer
Kappeyne van de Coppello wensch te ondersteunen , dan ontleen ik
daarvoor een grond aan hetgeen door u, Mijnheer de Voorzitter, is
gezegd. Als de Raad thans besluit het voorstel lot het uitschrijven
eener geldleening te verdagen, dan geloof ik, dat de quaestie,
die Burg. en Weth. wenschen uitgemaakt te zien , of het verkicsselijker
is te leenen dan van het Grootboek af te schrijven, eigenlijk reeds
beslist is. De Raad oordeelt dan juist, dal het voor het oogenblik niet
raadzaam is eene leening aan tv gaan. En nu laat zich de motie
van den heer Kappeijne te meer aanprijzen , omdat de Voorzitter
van niet meer dan ’54,000 heeft gesproken, terwijl in het voorstel
van eene behoefte van / 200,000 wordt gewaagd. Wanneer
dus blijkt, dat verreweg hel grootste gedeelte der openbare
werken , die men wenscht aan te leggen , nog niet tot rijpheid is
gekomen, en dat de Raad daarover nog zal belmoren te beraad-
slagen en le beslissen, dat alzoo nog niet is vastgesteld, welke
bestemming men wenscht te geven aan de gelden, die tot dekking
der uitgaven zullen gevorderd worden, — acht ik het beier, dat
het plan tot het aangaan eener geldleening vooralsnog verschoven
en wederom het gevorderde kapitaal van het Grootboek worde af-
geschreven. Ook daarom ondersteun ik gaarne de motie van den
heer Kappeyne, omdat het mij voor eene geringe som altijd ver-
kieslijkei toeschijnt tot het doen eener afschrijving van het Grootboek
te besluiten , dan tot het openen eener geldleening. Tegenover hel
bezwaar, dat reeds in den loop van dit jaar de inschrijvingen met
ruim / 120,000 nominaal zijn verminderd, stel ik gerustelijk de
verwachting, dat, langs welken vorm dan ook, het veel grooter
kapitaal der Spaarkas zal bijgeschreven worden.

De Voorzitter: Ik moet aanvangen met op te merken, dat het
bedrag, dat gevorderd zal worden, zoo gering niet is. Burgemeester
en Wethouders hebben het doelmatig geacht, de som , die zij noodig
oordcelen , in serien te splitsen ; thans vragen zij twee ton , maar
iedere nieuwe serie zal op nieuw bij den Raad worden ter sprake
gebragt. De heer Polak Daniels heeft gezegd, dat, wanneer de
Raad thans de motie van den heer Kappeyne van de Coppello
aanneemt, om het voorstel van Burgemeester en Wethouders tot
het uitschrijvon eener geldleening te verdagen , daaruit reeds kan
wordeu afgeleid, wat de Raad verkieslijker acht: te leenen dan af
te schrijven, en dat dit principe dus eigenlijk niet behoeft te worden
uitgemaakt. Maar ik keer de redenering om, en trek daaruit juist
de tegenovergestelde gevolgtrekking. Indien de Raad thans het
voorstel tot het openen eener geldleening verdaagt, dan heeft hij
volstrekt niet beslist , dat de uitgaven , die spoedig voorziening
lullen vorderen, door eene afschrijving zullen worden bestreden.
Ik blijf dus bij mijn gevoelen, ik acht het van groot gewigt, dat
de zaak thans au fond worde behandeld en de vraag worde «it-
gemaakt, wat in den gegeven stand van zaken verkieslijker te
achten is, tot het openen eener leening dan wel lot het doen van
eene afschrijving te besluiten.

De heer Eyssell: Ik blijf er bij, dat het voorstel van den heer
Kappeyne van de Coppello door den Raad behoort te worden aan "
genomen. Het voorstel van Burgemeester en Wethouders, niettegen-
staande de uitlegging, die daaraan thans gegeven wordt, strekt om

De heer Kappeyne van de Coppello: Ik wenschte mijn
voorstel nog eenigzins op te helderen. Het mag een zeer schoone
eeonumische thesis zijn , of het beter zij af te schrijven dan te
leenen. Maar het behandelen van deze wetenschappelijke thesis ligt
niet in onze reeping op deze plaats. De beslissing door ons op der-
gelijke vraag te geven hangt van allerlei praetisehe omstandigheden
..f, van het bedrag onzer bezitting, van het bedrag der leening,
van het bedrag der renten die wij belalen moeien, vooral ook van
de hoogte der fondsen die wij verknopenkunnen. Die vraag kan dus
de Baad niet op algemeene gronden en in beginsel uitmaken. (Jok
ligt in mijn voorstel hoegenaamd geene beslissing der zaak. Ik ben
van de veronderstelling uitgegaan , en deze is nog niet wederlegd ,
dat in 1860 niet meer dan twee ton zullen gevorderd worden, en
dus de mogelijkheid bestaat, dat in dat jaar twee ton zullen worden
te gelde gemaakt, welke ook Burgemeester en Wethouders altoos
door le gelde maken vau inschrijvingen willen vinden. Mijn doel
is alleen , dat de Baad niet besluite tot het aangaan eener lee-
ning, zoo lang hem het bedrag zelf, waarvoor die leening zou
worden aangegaan , onbekend it, en zoo lang hij niet weel in
welke behoeften die gelden zullen voorzien. Ik wensch de zaak
in haar geheel te laten, maar in hel minst niet, dat hier over
eene algemeene staatliuishoudkundige thesis worde beslist.

De Voorzitter : Ik weet zeer goed , dat wij hier niet over eene
staathuishoudkundige thesis belmoren te beslissen , maar ik neem
juist op hetgeen door den beer Kappeyne van de Coppello gezegd
is, dat alles van practische omstandigheden afhangt. Die practische
omstandigheden zijn bier aanwezig. Geen beter oogenblik kon er ge-
vonden worden om de quaestie te beslissen , nu de begrooting
aan den Raad is ingediend , aanmerkingen gemaakt en beantwoord
zijn , uu den Baad de inaiitien dor Gemeente in al haren om-
vang volledig bekend zijn. Nu is het zeker waar, dat voor
1860 niet meer dan twee ton noodig zullen zijn, maar zal men die
wederom door af- en overschrijving moeten verkrijgen ? Wat zal
van al die af- en overschrijving het noodwendig gevolg zijn? Er zal
ten slotte geen kapitaal hoegenaamd meer uverig zijn. Men bevvere
niet , dat het gevaarlijk is eene leening aan le gaan. Nog heden morgen,
oude stukken doorloopende, is bet mij gebleken , dat in het jaar 1827
tot eene leening van f 400,000 werd besloten , terwijl derenten der in
het Grootboek ingeschreven kapitalen ruim ’ I 1,950 beliepen. Destijds
was men van oordeel, dat het beter was eeue leening te sluiten,
dan de kapitalen van het Grootboek te verkoopen. En wat was daar-
van het gelukkig gevolg ? Dat de leening werd afgelost eu de kapitalen
behouden werden.

De heer Janssen*.: Slechts eene opmerking, Mijnheer de Voor-
zitter, ter ondersteuning van het voorstel van den heer Kappeyne
van de Coppello. Ik geloof niet, dat de quaestie, thans aan onze
beraadslagingen onderworpen , zoo blootweg, en zonder op deomstan-
digheden waaronder zij zich voordoet te letten , als eene afgetrokken
stelling kan worden uitgemaakt, en ik ontleen daarvoor een argument
aan de tweede alinea van art. 186 der Gemeentewet, waarbij uit-
drukkelijk is geschreven, dat elk besluit tot het doen eener geld-
leening de middelen behoort aan te wijzen , waaruil de renten en
aflossing der leening zullen worden gevonden. Nu in hel voorstel
van Burgemeester en Wethouders niets is medegedeeld over de
middelen ter dekking der renten en aflossing, kan de Raad mijns
inziens voor alsnog bezwaarlijk tot het aangaan der geldleening
besluiten.

De Voorzitter : Ik moet nogmaals doen opmerken, dut Burge-
meester en Wethouders thans alleen het principe willen zien uit-
gemaakt, of de Raad voor de uitgave van 1860 en volgende uitgaven
tot het openen eener geldleening dan wel tot vernieuwde afschrij-
vingen geneigd is. Later zullen dan Burgemeesteren Wethouders een
meer gedetailleerd voorstel aanbieden, betrekkelijk de leening der
eersteserie. — De heer Janssens heeft naar demiddelen gezocht waaruit
de renten en aflossing zullen gevonden worden. Ik verwijs hem daartoe
naar de begrooting; alle inkomsten zullen daarvoor verbonden zijn.
De heer van der Heim heeft in zijne nota gezegd , dat de begrooling
thans bevatte het normaal cijfer der inkomsten; zulks moet door
mij worden ontkend , want, wanneer ik zie dat in de eerslo negen
maanden van dit jaar de indirecte belastingen ’20,000 meer hebben
opgebragt dan in 1858, dan geloof ik gerust le kunnen volhouden,
dat de begrooting het normaal cijfer der inkomsten niet bevat en
dat de middelen, ter verkrijging der renten en aflossing der leening,
ruimschoots voorhanden zijn zullen.

De heer van der Helm : Toen door den heer Kappeyne van de
Coppello het voorstel werd gedaan tot verdaging, heb ik dit eerst
betreurd. Na den loop, dien de discussien echter genomen hebben,
heb ik bespeurd, dat een uiletcl veel voordeel kan opleveren en wil
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ili mij dan ook gaarne voegen bij hen , die tot dusverre zich voordat voorstel hebben verklaard. Als de behandeling dezer zaak tochwordt uitgesteld, dan zal de mogelijkheid bestaan , om haar nogmaalsvan alle kanten te overwegen , en ook, naar aanleiding van hetgeenheden is besproken, I°. na te gaan, of eene leening op dit oogen-blik al dan niet noodig is ie achten en, zoo ja , tot welk bedrag zijdan behoort te worden aangegaan; en 2°. aan het gemeentebestuur
de gelegenheid te geven totbeoordeeling van de uitgaven voor de ver-schillende werken, die noodig zijn. Nu ik door den Voorzitter als
het ware ben geïnterpelleerd, moet ik bekennen, dat het voor-
name doel mijner aan de leden medegedeelde nota , dit was, dat
ik eenige cijfers tot antwoord op mijne berekeningen zou bekomen.Ik heb van Burgemeester en Wethouders wel eenig antwoord ont-
vangen , waarvoor ik hun dankbaar ben, maar dat was niet het
antwoord, dat door mij werd verlangd. Nu ik het denkbeeld vanBurg. en Weth. vernomen heb, om vooraf het principe uit te maken ,
waarvan de Raad zal uitgaan bij het bekostigen der verschillende
werken, die aanmerkelijke uitgaven zullen vorderen, nu mag ik niet
ontkennen, dat er in het uitstel ook dat voordeel gelegen is, dat ik
van het gemeentebestuur althans eenige nadere inlichting kan ver-
wachten. Want hoewel overliet verschil, dat tusschen mij en het
gemeentebestuur over die bekostiging der groole werken bestaat ,
geen aldoend antwoord door mij werd ontvangen , is mij nogtansbij nader onderzoek gebleken , dal mijne cijfers zoo onjuist niet
waren. Daar bijv. het bouwen van schoollocalen cene specialiteit kan
genoemd worden , zou ik o. a. in overweging willen geven of het
niet verkiesselijkcr ware voor het best geoordeelde en goedkoopsteplan lot oprigting van zoodanige localen eene prijsvraag uit te
schrijven.

Met den heer Janssens verwonder ik mij , dal het voorstel is in-
gediend zonder aanwijzing der middelen waaruit renle en aflossing
zullen bestreden worden en heb ik met leedwezen gel rd , dat die
middelen later zullen worden medegedeeld, alsof wij tol eene
leening kunnen toestemmen zonder die middelen le kennen. Ook
'k geloof, dal wij belmoren te weten , waarvoor wij die ge/den zullen
bestemmen, alvorens wij beraadslagen over de vraag, hne wij die
uitgaven zullen dekken, of wij eene leening zullen uitschrijven.
Maar ik twijfel er niet aan, of lot dit laatste zal men niel behoeven
over te gaan. Wel is waar, het geld leenen is de gemakkelijkste
weg, maar ik acht het onze pligt eerst allo krachten in te spannen ,
des noods gewone uitgaven te be.nncijeti , ou. nuttige werken uil
gewone inkomsten te dekken, al duuri de tiitvocringdan ook eenige
jaren langer, liever dan schulden maken, en het nu voorgestelde
uitstel moge dan benuttigd worden, om alle hulpmiddelen op te
sporen, die in staat kunnen stellen werken uil te voerenen toch niet
te leenen. Na enkele jaren zal men hel groole voordeel inzien.
Bovendien, hoc men het wende, welke zekerheid heeft uien voor
de dekking der kosten van leening: Alleen de kans eener vermeer-
derde opbrengst. Eti als er duurte ontslaat, of achteruitgang in wel-
vaart ? De Voorzitter heeft ons straks medegedeeld , dat de opbrengst
der indirecte belastingen , gedurende de negen eerste maanden van dit
jaar, alleen reeds f 20,000 meer heeft bedragen dan in 1858. Zoo
dus deze vermeerdering ook in de volgende maanden evenzeer
blijft voortduren, en ook in 1860, dan beeft men voor 1860 een
batig slot te verwachten uit die opbrengst van / 26,000 , maar ik
zoek naar vermeerderde opbrengst a / 38.000 int ’ 41,000, die de
leening kosten zal. Velgelen wij niet, dat het hier de huantien van
anderen zijn , die ons zijn toevertrouwd , en dal wij dan ook niet
te spoedig schulden bchooren aan te gaan , zoo wij op eene andere
wijze in de uitgaven kunnen voorzien. Op deze gronden geloof ik , dat
het van eenig belang is , dat de. zaak nogmaals worde overwogen en
dat rijpelijk over de vraag worde nagedacht of cene leening in der daad
wel geheel noodig is ie achten, en of het niet mogelijk isdatnieu,
door inspanning van alle krachten , en door bezuiniging gedurende
een tijd van zes a zeven jaren , op veel eenvoudiger en voordeeliger
wijze verkrijgt: waarvoor men thans eeno leening wenschl aan le
gaan. Ik zal om deze redenen voor de (notie stemmen.

Thans wordt in stemming gebragthet voorstel vanden heerKappeijne
van de Coppello, om de beraadslaging over dit onderwerp le verdagen
tot na de beslissing over de verschillende plannen der bouwcommissie.

Dil voorstel wordt aangenomen met 26 legen 6 stemmen.

Tegen , de heeren : de Sonnmville, Camp , Gitijot, de Witte van
Citters , Collot d' Escury en de Voorzitter.

Hiermede zijn de aan de orde gestelde onderwerpen afgeloopen.
XXVII. De heer Janssens : In de voorlaalsio vergadering is in-

gekomen een adres der algemeene Armenvergadering. Dat adres is in
het Bijblad opgenomen. Maar bij dat adres behoorden twee bijlagen,
die niet in het Bijblad zijn opgenomen. Ik geloof, dat de vergadering
er prijs op zal stellen, om ook deze stukken gedrukt le hebben.

De Voorzitter : Die bijlagen maken eene geheele verhandeling
uit. Het zou eene brochure worden. Ik geloof, dat het beter is , dal
ze voor de leden ter lezing blijven liggen.

De heer Janssens : Het is toch eene belangrijke quaestie.
De Voorzitter: Het is waar, maar ieder lid kan ze toch lezen.
De heer Eysaeli : Het is mogelijk , dat ieder lid ze kan lezen ,

maar het is zeker, dat niemand het doen zal.
De Voorzitter: Ik slel dan voor om, even als dit vroeger met

een ander stuk geschied is, van die bijlagen een paar afschriften
'er secretarie te laten maken en die bij de leden te doen circuleren.

Dit voorstel wordt bij acclamatie goedgekeurd.
Niets meer aan de orde zijnde wordt de vergadering gevloten.

Voorzitter, de heer Burgemeester Jhr. Mr. F. G. A. Gevers Deynoot.

Er zijn melden Voorzitter 35 leden tegenwoordig , zoodat de Raad
voltallig is. In den aanvang zijn er 25 leden aanwezig.

De notulen van het verhandelde in de zitting van Dingsdag, den
25 October jl., worden gelezen en goedgekeurd.

I. Is ingekomen eene resolutie van Gedeputeerde Staten van
Zuidholland vnn 18 October 1859, n°. 80, houdende goedkeuring
van de begrooting der dienstdoende schutterij voor 1860,

Aangenomen voor kennisgeving.

11. Burgemeester en Wethouders brengen het volgende praeadvys uil:

" Gelijk in de zitting van den Gemeenteraad, van 4 Octoher jl.
(zie Itijblnd , pa,;. 18S1), werd medegedeeld , heeft de heer <". Soetem
zich andermaal tol dat eollegie gewend , ten einde concessie te
erlangen tot daarstelling van eene railroute voor rijtuigen door paarden
getrokken, langs den ouden straatweg van 's Gravenhage naar
Scheveningen, en zulks, blijkens overgelegde schelsteekening , met
aanwending van gezonken spoor, en dus van eene andere soorl van
rails, dan vroeger door hem was voorgesteld en waarvan eene proeve
is geleverd.

« In dit request wordt het navolgende aangevoerd :
« Er liggen tusschen Parijs en Vêrsailles twee stoomspoorwegen

«(linker- eu regterocver der Seiue), en deze beletten niet, dal het
« daar liisschen beiden iv den publicken weg liggend paardenspoo.
" steeds zeer druk bezocht wordt.

< Vóór 1820 vond men lusschen die twee steden geen ander middel
«van vervoer dan de zoogenaamde cancans, waarmede onze snor-
" wagens , thans 40 jaren later, nog eene sprekende overeenkom,!

" hebben.
« De vele treurige teleurstellingen , sedert een jaar bij de beban

" deling dezer zaak ondervonden , hebben den ondergeteekende niet
«afgeschrikt zijne pogingen, om aan de Residentie, de eer van hei
«tegenwoordige Nederland, een waardiger middel van vervoer en
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(Geopend ten 1 ure.)

I. Resolutie van Ged. Staten van Zuidholland, houdende
goedkeuring van de begrooting der dienstdoende schutterij
voor 1860. — 11. Praeadvys van Burgemeester en Wethouders op
hel adres van den heer C. Soetens , betreffendeden aanleg eener
railroute naar Scheveningen. — 111. Voorstel van Burgemeester
en Wethouders, out het onderhoud der brandspuiten enz. op
nieuw voor den tijd van drie jaren, ingaande 1 Januarij 1860,
te gunnen aan de aannemers W. Slotboom en Zoon. — IV. Voor-
stel tot uitgifle van grond op erfpacht aan den heer i°. H. Ver-
meer.— V. Voorstel van Burgemeester en Wei houders, strekkende
om de straat der Slijk poort aan Wijden 7.ij.| >>p de Haven, voor
de gemeente in eigendom eu onderhoud over te nemen. — VI.
Voorstel tot verhuring vau deu kelder ouder het huis op het
Kerkplein. — VII. Voordragt van Burgemeester en Wethouders
ter benoeming vaneen hulponderwijzer van de 4deklassebij de
gemeenteschool te Scheveningen.— VUL Adres van P. Schroot
en dertien andere eigenaren en bewoners van panden gelegen
aan den Nieuwen Uitleg , het Smidswatur en omtrek , hou-
dende verzoek, dat het Smidswater niet worde gedempt. —IX. Tweede adres vau eenige eigenaars of bewoners vau
panden gelegen ol' nitkouiei.de op het Suiiilswaler of den
Nieuwen Uitleg, houdende bezwaren legen hel dempen
van den Nieuwen Uil leg. — X. (ielijk adres van de erf-
genamen van Jhr. A. Suassu da Costa en H. Lopes Suasso ,
te Amsterdam. — XI. Na beraadslaging aangenomen hel
voorstel vau Burgemeester eu Wethouders , lot toekenning van
subsidie aan de Academie vau beeldendekunsten en technische
wetenschappen. — XII. Aanneming zonder discussie van
het in de zitting van den *J5October 1859 ingediend voorstel
van Burgemeester en Wethouders, betreffende bel verzoek
vau Mevrouw de weduwe f. Polak Daniels. — Xlli, Rapport
der commissie, heiast met hel onderzoek der bugrootiugeii van
gesubsidieerde instellingen vau weldadigheid voor 1860. Dal
rapport aangenomen én dien ten gevolge de begroolingeu goed-
gekeurd, met uitzondering van die dei Ai'iticiiiiirigting. Raads-
besluit tot vaststelling der subsidien , welke iv 1860 van wege
de Gemeente aan die instellingen , mei uitzondering van de
Armeninrigting, zullen worden toegekend. — XIV. Beraad-
slagingen aanneming van het ontwerp der Gcmeeute-begrootiug
voor den jare 1860.

ZI TT ING van Vrijdag, den 28 October 1859.
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«verkeer le bezorgen, en niets onbeproefd ie laten, wat leiden kan
«om haar in het bezit te stellen eener permanente geregeldefatsoen-
«lijke en goedkwope dienst tusschen het middelpunt der stad en het

" zoo druk bezochte strand.
«Hij is er in geslaagd den vorm zijner rails, blijkens bijgaande

.schets, zoodanig te wijzigen, dit, mét behoud van zijn systeem,
" dezelve als een gezonken spoor, doch met de helft minder gapiug
.dan het zoogenaamde Amerikaanscbe spoor, dat de straten van hel

" volkrijke New-York in verschillende rigtingen doorloopt, gelijks
.de bestrating kunnen gelegd worden, om straten en straatwegen
"in alle rigtingen le kunnen doorkruisen, zonder dat ooit eene ge-. gronde aanmerking te vreezen jij; terwijl het veel minder zigtbaar
" is, dan het paardenspoor van de Place de la Concorde, dat in den
«zoo druk bereden publieken weg langs de Champs Elyseés le Parijs. is gelegd en waar de Keizerlijke stoet (equipages en gardes te paard). dagelijks passeert.

« Immers een onbeduidend groefje van 15 strepen breed en diep ,
«zoo als de schets (natuurgrootte) van rail eu wielband duidelijk
.aangeeft, kan noch aan de rijtuigen, noch aan de paarden den
» schijn van hinder veroorzaken , terwijl de dienstwagens , die op een
«met den grondslag gelijkliggend spoor loopen , zelfs met een wiel
" buiten de bestrating (zie bijgaande schets), veel minder plaats
«behoeven en minder aanleiding tot botsing kunnen geven dan ge-. none equipages, die vrij en onbedwongen den pnblicken weg be-
« rijden.

« Bij eene naaiivvgezette opmeting is het den ondergeteekende ge-
« bleken , dat iv de Parkstraat en het Park overal drie rijtuigen
«zich te gelijk kunnen kruisen, en dat van den uitgang des Parks,

" langs den Bazar van den heer Boer, tot aan deGereformeerde Kerk
«te Scheveningen, de breedste gedeelten des straatwegs ook passage
.aan drie naast elkander rijdende wagens kunnen geven , terwijl op

" het allersmalste gedeelte des straatwegs, naast de op den kant ge-
« plaatste railroute, nog meer dan genoegzame ruimte overblijft, om
«met de breedst geladen Scheveningsche vrachtwagens, de over hel
.spoor loopende dienstwagens onbedwongen voorbij le rijden.

«Alzoo, en dit staat vast:

«a. De railroute verbreedt den straatweg en veroorzaakt geen de
«minste stoornis aan de gewone voertuigen, die langs den weg
« loopen.

«6. De wagens der railroute, zoo laag gebouwd dat zij geen
«gewoon rijtuig domineren, hinderen iv geen opzigt op den drukst
« bezochten weg.

«De ondergeteekende, na alles le hebben voorzien, gewikt en
«gewogen, neemt alzoo bij deze de meest bescheidene vrijheid , zich
«op nieuw aan den Gemeenteraad te wenden, met beleefd verzoek,
« dat het D Edel Achtb. moge behagen hem concessie te verleenen

" voor eenen onb."paalden lijd tot bet leggen en , voor het meeste
« gerijf en genoegen der inwoners, exploiteren eener railrotile, mot
«gezonken spoor, overeenkomstig bijliggende schels gewijzigd,
u gaande van uit een hem nader aan te wijzen punt der Parkstraat,
«over de in aanbouw lijnde brug, door het Park , voorbij den Bazar

" van den heer Boer, door eene der twee openingen van het inlhek,
" en zoo, langs de linker, of regteizijde des straatwegs (dat. is in den

" kant der bestrating) tot aan de Gereformeerde Kerk te Scheveningen
«nabij bet strand, met een klein draag- en verplaatsbaar houten
«bureau aan elk der twee uiteinden en in het midden der lijn, dus
«drie, op nadere aanwijzing van het bestuur te plaatsen.

" Deze concessie wordt aangevraagd onder de navolgende hoolVl-
« voorwaarden :

« I°. Dat alle de aan de onderneming vreemde rijtuigen vrij en
«onbelemmerd, op of over de railroute zullen kunnen rijden, even

" als of de rails niel bestonden, doch steeds voor de dienstwagens,
«die niet kunnen en ook niet mogen derailleren, zullen moeten

" uithalen.
«2°. Dat de wagens der onderneming, door de straat binnen

«Scheveningen, steeds stapvoets zullen rijden tusschen het Haagsche
« Koffijhnis en het strand bij de Kerk.

«B°. Dat er voor alle de rijtuigen der onderneming steeds het
.gewone tolgeld zai betaald worden.

" 4°. Dat de railroute van de Kerk tol het Stedelijk Badhuis zal
« worden doorgelegd , zoodra zulks van wegede Regering zal worden
" verlangd, hetzij over den bestaanden straatweg, of over een door
« het gemeentebestuur te leveren terrein langs dien weg.

«s°. En eindelijk, dat wanneer, door deze of gene niet te voor-
" ziene omstandigheid, de onderneming mogt komen te vervallen,
«alle de voorhanden zijnde eigendommen, zou als paarden , rijtuigen,
«materialen enz. zullen dienen tot waarborg, dat de concessionaris
«straat en straatweg in den primitieven berijbaren staat zal terug-
<leveren.

« Aangezien deze aanvrage nu wegneemt de bedenking legen de
eerst behandelde concessie , wclkeden hieuwen weg naar het Badhuis
op het oog had, en eveneens dir tegen in de tweede plaats gevraagde
concessie, welke de paardrijderslaan bedoelde, heelt de commissie
reden te gelooven , dal dit nader verzoek van den heer Stieten» , bij

| den Gemeenteraad meer ondersteuning zd vinden , dan zijne vorige
aanvragen, en zij mag op die gronden U Edel Achtb. voorstellen ,
om den Raad te praeialviseren , den adressant de verzochteconcessie

voor eene boven - ..inschreven railroute van 's Gravenhage naar
Scheveningen niet gezonken spoor, volgens het aangelegde plan ,
te verleenen.

« De voorwaarden waarop deconcessie , naar bet oordeel deicomm-
issie, kan verleend worden, zijn nagenoeg dezelfde als die, welke
omschreven en toegelicht worden bij uw praeadvies , in de zitting
van den

Gemeen!,-raad

van den 29 Maart 1859 nitgebragt (zie
Bijblad , pag. 36 en 57). De veranderde omstandigheden, in aan-
merking nemende, is het evenwel noodig, die voorwaarden daar
mede in verband e wijzigen, en de commissie geeft zich de eer,
ik derhalve hier in ontwerp le laten volgen:

Art. 1. De railroute, aanvangende op een nader aan te wijzen punt
iv de Parkstraat, zul loopen over de nieuwe brug en door hel
Willemspark naar de Zeestraat en van daar aan de noord-oostelijke
zijde van die straat en van den straatweg door de Nieuwslraat en
Keizerstraat te Scheveningen, 101. aan de Kerk der JVed. Hervormde
gemeente aldaar.

Art. 2. Het leggen der sporen moei geschieden onder het loczigt
der daarmede te beluste gemeente-ambtenaren.

Art. 3. Xoodra de Raad zulks verlangt, isde concessionaris verpligl,
de railroiite te verlengen tot aan de gemeente- badinrigling te
Scheveningen , langs zoodanigen weg als hem zal worden voor-
geschreven.

Art. 4. Aan de beide uiteinden der railroute en op halfweg
Scheveningen , is het deu concessionaris vergund op gemeentegrond
houten bureaux le stellen, waarvan de teekening en plaatsing door
Burgemeester en Wethouders moeten worden goedgekeurd en aan-
gewezen.

Art. 5. De concessionaris verbindt zich, gedurende het Badsaizoen,
dagelijks minstens veertien rijtuigen heen en evenveel terug te doen
loopen, en builen het Badsaizoen minstens zes rijtuigen heen en
zes terug.

Art. 6. De concessie wordt verleend voor den tijd van acht achter-
eenvolgende jaren, ingaande den 1 Junij 1860 en eindigende den
laatsten Mei 1868.

Arl. 7. De rijtuigen en het verder materieel tot de dienst be-
hoorende, moeten , door daartoe door het Gemeentebestuur aan te

wijzen personen, vooraf goedgekeurd worden.
Maandelijks zal daarover bovendien door die personen eene inspectie

worden gehouden.
Alleen het goedgekeurde materieel mag door den concessionaris

voor de dienst worden gebezigd.
Art. 8. De prijzen der vrachten zijn :

lste klasse (binnen) 25 cents, en
2de klasse (boven) 12' cents.

Art. 9. Van het begin der Nieuwstraat tot aan de Kerk te
Scheveningen moeten de wagens altijd stapvoets rijden.

Art. 10. Voor al de rijtuigen der onderneming is het gewoon
tolgeld verschuldigd.

Art. 11. De noodige politie-verordeningen zullen den goeden gang
der dienst tegenover het publiek verzekeren en den concessionaris
te] gelijkertijd vrijwaren voor bemoeijelijking in de uitoefening
zijner concessie.

Arl. 12. Bijaldien de concessionaris de dienst niet den 1 Junij
1860 aangevangen heeft, of haar na den aanvang langer dan eene
maand heeft laten stilstaan , is de concessie van regtswego ver-
vallen.

Arl. 18. Eveneens is zij vervallen, zoodra de concessionaris iv
gebreke blijft aan eene of meer dezer bepalingen te voldoen.

Art. 14. De concessionaris stelt, zoo ter verzekering van dt
rigiige nakoming dezer voorwaarden, als ter goedmaking van de
kosten, uit het ophouden of vervallen der concessie voor de gemeente
voortvloeiende, eene cautie vanf 1000, hetzij bij wijze van personelen
borgtogt, hetzij door het deponeren len kantore van den gemeente-
ontvanger van effecten tot genoemde waarde.

De commissie ran bijstand voor de plaatselijke
wet ken en eigendommen ,

F. G. A. GEVERS DEYNOOT ,
Voorzitter.

K. *km den Heuvel ,
Secretarts.. Burgemeester en Wethouders hebben, na rijpe overweging der

zaak, zich evenwel met de zienswijzeder commissie van bijstand niet
kunnen vereenigen, en zulks uit hoofde zij het onraadzaam achten
eene concessie te verleenen , len gevolge waarvan de zoo druk bezochte
oude Scheveningsche straatweg zou worden bereden met voertuigen ,
die voor andere rijtuigen niet kunnen uitwijken, waaruit, naar hun
gevoelen, ongelukken zouden kunnen voortvloeijen, weshalve zij zich
verpligt vinden , den Gemeenteraad totafwijzing van het onderwerpe-
lijk verzoek te adviseren. »

Ter lezing nedergelegd.

111. Burgemeester en Wethouders doen het volgend voorstel :

« Door de aannemers van het onderhoud der gemeentebrand-
spuiien en brandblusch-gereedschappen W. Slotboom en Zoon , is
bij behoorlijk request verzocht, dat dit onderhond na expiratie
van het thans bestaande contract, op 31 December eerstk., alsdan

« De commissie van bijstand voor de plaatselijke werken en eigen-
domi.ien, hieromtrent geraadpleegd , aehl het onderwerpelijk verzoek
voor inwilliging vatbaar, zooals blijkt uil haar rapport van 34 Octo-
ber 1859 , ii°. 558, waarbij tevensde voorwaarden worden opgegeven ,
welke, volgens haar gevoelen, aan eene eventuele concessie zouden
bchooren te worden verbonden ; luidende dit rapport als volgt :

«De nadere aanvrage van den heer C. Soetent, om concessie voor
eene railroute voor rijtuigen, door paarden getrokken, van 's Gra-
venhage naar Scheveningen , mei de daarbij behoorende schetsen ,
l) Edel Achtb. hierbij terugzendende , heeft decommissie deeer , U Edel
Achtb. te rapporteren, dat, naar hare meening, eene railroute met

gezonken spoor, waarvan de openingen slechts eene breedte van
IS strepen hebben, geen bezwaar hoegenaamd kan opleveren voor
de gewone passage, omdat èn rijtuigen èn paarden ten allen tijde
dat spoor zonder gevaar kunnen overrijden en de weg daardoor
niet in het minst benadeeld wordt.
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VIII. Is ingekomen het volgend adres:
« Geeft met verschuldigden eerbied te kennen P. Schroot , Mr. Met-

selaar, wonende op hel Smidsvvater n°. 7 alhier:
«dat hij, requestraut, gelezen heeft het rapport van de commissie,

door den Gemeenteraad benoemd, tol het ontwerpen I°. van eene
verordening op het bouwen binnen de gemeente; 2°. van een algemeen
plan, betrekkelijk alle uitbouwing der slad, voorkomende ui het
verslag der zitting van 9 Augustus 1859, en met verwondering daar.o
gezien heeft, dat er sprake is van het dempen van het Smidswater.

" ïlet is natuurlijk , dat de door UEdel Achtb. benoemde commissie ,
bij de uitvoering van de haar opgedragen taak, gedacht heeft aan
het dempen van slooten en grachten , die door schadelijke dampen
de gezondheid benadeelen, of door onaanzienlijk uiterlijk de stad
ontsieren; maar het Smidswater kan niet onder dezee.ithegorieii ge-
rangschikt worden. — Niet alleen is het eene der sierlijkstegrachten
der stad , maar ook het water bevordert zeer de gezondheid der be-
woners , zoowel als de zindelijkheid, omdat het met de Hooikade —dat eene buitengracht is — in eene regte lijn stroomende, daardoor
niets mist van de circulatie van het op- en afloopend water.

« Het is requestrant aangenaam, hierbij UEdel Acht. te kunnen
wijten op hel rapport der commissie zelve : n°. 3 van het rubriek
«demping der grachten » waarin zij zegt: " lang geaarzeld te hebben
of zij de demping van het Smidswater, dan wel die van den
Houtweg zou voorslaan » , enz. — waaruit len duidelijkste blijkt ,
dat ook de commissie deze punten wel heeft overwogen.

" Wat nu de schadelijke uitdauipiug , of, juister gezegd « de slank »
betreft — hierover heeft de commissie op getuigenis vau bewoners
moeten oordeclcu , en de requeslrant is van mecniiig, dal de com-
missie hierin verkeerdelijk geiiiformcerd is; want sinds drie en dertig
jaren, dat hij aau deze gracht woont, heeft hij, noch zijn gezin,
ooit last daarvan gehad, bf zijne gcbiircn daarover hooren klagen;
integendeel werd de friscliheid eu koelheid vau het water steeds
geprezen en velen bleven nm die reden op de gracht wonen.

« /.eker zouden eerst bij hel dempen der gracht , die schadelijke
dampen opstijgen uit de daar le maken kolken , die van tijd tot
tijd moeten geledigd worden en die ook, behalve, bij zulke gelegen-
heden , voortdurend de reukorganen pijnlijk aandoen , zoo als men
gewaar wordt op de Kalvermarkt en op andere plaatsen, waai' de
demping lang genoeg geleden is, dal de riolen en kolken tot op
zekere hoogte gevuld zijn.

2°. De kolk achter de geschiitgietci ij — van alle doorspoeling of
spuijiug verstoken, en door het hoofdriool, dal Bestemd is de
gracht te vervangen, ecu reservoir van omeiuheden — zou een wure
poel worden, die, zelfs door aanhoudend baggeren en opvisschen,
niet iv dragel ijken slaat zou kunnen gehouden worden.

«3°.

Üe

inhoud der op het Smidswater aanwezige mestputlen,
zou dan op wagens moeten vervoerd worden , 't welk, uil een sanitair
oogpunt, mede niet verkieselijk is.

« Dit zijn de voornaamste algemeene bezwaren , die zich bij het
dempen zouden opdoen.

«Hierbij gelieve UEde! Achtb. nog op le merken, dat het water,
benoodigd tot het begieten van de straten in het Voorhout, op deu
Vijverberg en de daaraan grenzende pleinen en stralen , zelfs bij het
warmste weder, uit hel Smidswater wordt opgepompt, hetwelk nicl
gebeuren zou, indien dat water ceneonaangenameof nadeelige lucht
verspreide.

« Bequcstranl gelooft hiermede genoeg le hebben aangevoerd ,
waarom het verkicsuiijker is, het Smidswater niet te dempen, on
wendt zich tol UEdel Achtb., met het eerbiedig verzoek, hierop
regard le willen slaan en hel Smidswater als stadsgracht te be-
houden, »

'sGiuvEsii'.ei; , den 27 October 1859.
« 'tWelk doende enz.

P. SCHROOT. »

«Ondergeteekenden, respective eigenaars en bewoners vau panden,
gelegen aan den Nieuwen Uitleg , het Smidswateren omtrek , scheuken
hunne adhaesie aau bovenstaand request. "

(Volgen 15 handtekeningen.)
Ter lezing nedergelegd.

IX. Nog is ontvangen het volgend adres :
« Geven met verschuldigden eerbied te kennen de ondergeleekenden,

eigenaars of bewoners van percelen , gelegen of uitkomende op het
Smidswater of Nieuwen Uitleg:

« dat zij met leedwezen vernomen hebben , dat, onder de door
heeren Burgemeester en Wethouders, in de Raadsvergadering van
9 Augustus 11., voorgestelde plannen tot demping van grachten, ook
begrepen is die van den Nieuwen Uitleg of Smidswater ;. dal hun len hoogste bevreemde het aangevoerde motief, dat de
voordragt tot demping moest wettigen , als zoude uit een sanitair
oogpunt, uil hoofde vau schadelijke uitwaseming, de demping ge-
vorderd worden; terwijl hel hun, bewoners dier gracht, echter
nimmer gebleken is (hetgeen in eene afzonderlijke noot van genoemd
Bijblad vermeld staal), dal hel Suiidsvvater eene der grachten is.
waarover des zomers hel meest en te regt wordt geklaagd ; kunnende
zij, integendeel, in gemoede verklaren, dat er niet ééne zai gevonden
worden, welke minder aanleiding.tut klagtec geeft ; kunnende hiervan
toch niemand beter uitspraak dueii dan zij , die sinds onheugelijke
jaren bewoners ziju dier gracht.

■ Tevens willen zij, requestran ten, de aandacht van de leden van
den Raad er op vestigen (om niet eens van het ongerief te spreken,
dat vele bewoners van hel Smidswater iv hun vak zouden onder-
vinden), dat het zeer te bejammeren /oude zijn, als de Nieuwe
Uitleg, welke, om hare sierlijkheid , ongetwijfeld tot's Gravenhage's
schoonste grachten behoort, wierd ingerigt Mt eene straat , om een

onder gelijke voorwaardeo op nieuw aan hein moge worden op-
gedragen.

« Naar het gevoelen der commissie van bijstand voor plaatselijke
werken en eigendommen, is het onderhoud der brandspuiten een
werk van vertrouwen, en hebben de tegenwoordige aannemers,
ook volgens getuigenis van het bestuur der brandweer, zich
steeds op zeer voldoende wijze vau hunne verpligtingcn gekweten,
weshalve het allezins wensehelijk schijnt, dat dit onderhoud bij
voortduring aau hen opgedragen blijve, vooral ook uit aanmerking,
dat de prijs van / 1200's jaars voor al de daaraan verbondene werk-
zaamheden , wanneer die naar belmoren verrigt worden , niet lehoog is.

"Op grond hiervan, en in overeenstemming met het advies der
genoemde commissie, vermeenen Burgemeester en Wethouders aan
den Raad te moeten voorstellen , om het onderhoud der brand-
spuiten en brandblusch-gcreedschappen op nieuw mor den tijd van
driejaren, ingaande den 1 Januarij 1860, aan de heeren W. Slot-
boom en Zoon te gunnen, voor den gewonen prijs v.my 1200'sjaars.»

Ter lezing nedergelegd.

IV. Burgemeester en Wethouders doen nog het volgend voorstel :
«Door den bouwman I. H. Vermeer, eigenaar van het perceel

n°. 43, aan den Zuidwest-Biunensingcl , is bij behoorlijk request
aanzoek gedaan , om van den vóór dat pand gelegen Gemeente-
grond , zooveel op erfpacht te bekomen , als noodig zijn zal om
hetzelve te doen vooruitspringen en in gelijke ruoijing te brengen
met het aangrenzend gebouw van de Erven Bandu ijek.

« Vermits tegen do inwilliging van dit verzoek, ook volgens het
gevoelen der commissie van bijstand voor de plaatselijke werken en
eigendommen, geene bedenking beslaat , wordt door Burgemeester
en Wethouders, in overeenstemming met hel advies dier com-
missie, aan den Raad voorgesteld:

1. Op grond van arl. 230 der Gemeentewet , te verklaren, dat
een .strook gronds, groot 27 vierkante ellen, gelegen aan den
Zuidvvest-Biunencingel , vóór het pand n°. 43, voor de openbare
dienst niet meer bestemd zal wezen, en

2. De bedoelde strook gronds daarvan aan den adressant op
erfpacht af te staau , tegen betaling vau / 2.70 'sjaars.»

Ter lezing nedergelegd.

V. Nog doen Burgemeester en Wethouders het volgend voorstel :
« Door de gezamenlijke eigenaren van de zoogenaamde Slijkpoort

aan Wijd en Zijd, op de Haven, is bij behoorlijk request aan
Burgemeester en Wethouders mededeeling gedaan , dal zij bereid
zijn die straat aan de gemeente in eigendom en onderhoud af te
staan, zijnde dil aanbod alzuo overeenkomstig arl. 108 der alge-
meene politie-verordening en op de daarbij bedoelde wijze gedaan.

"Ingevolge het advies der commissie van bijstand voor de plaat-
selijke werken en eigendommen , vermeenen Burgemeester en
"eihouders aan den Gemeenteraad te moeten voorstellen, gemeld
aanbod aan te nemen, te meer nog vermits hierdoor de gelegenheid
*""■ ontslaan, om de ler bedoelde plaatse aanwezige hoogst gebrek-
k'ge bestrating eene zeer wenschclijke verbetering le doen ondergaan.»

fer lezing nedergelegd.

VI. Wijders doen Burgemeester en Wethouders hel volgend
vOorstel :

"Burgemeester en Wethouders hebben de eer, op voordragt van de
commissie van bijstand voor de plaatselijke werken eo eigendommen,
den Gemeenteraad voor le stellen , om den kelder onder het nieuw
"angekochle huis op het Kerkplein, n*. 4 , onder'siiaiids te verhuren
aau den heer tf. A. Klatte, wijnkooper, voor den tijd van drie
Jaren, ingaande den I November aanslaande, tegen betaling van
/ 150 'sjaars.

"Aangezien het gebruik, waarvoor het aangekochte huis bestemd
"i niet vergunt om dezen kelder, onverschillig voor welke bestemming
"* aan welken persoon , iv het openbaar te verhuren ende aangeboden
huurprij s gelijk staat met de prijzen , welke in den regel vnn soort-
gelijke kelders worden genoten , meenen Burgemeester en Wet-
houders, dat hun voorstel alle aanbeveling verdient, te meer omdat
ftei van belang voor de Gemeente is , dadelijk inkomsten van deze
"iei.we bezitting te trekken. »

ler lezing nedergelegd.

"11. Burgemeester en Wethouders doen devolgende voordragt:
'Ingevolge het tweede lid van arl. 22 der wet van 13 Augustus

1855 (Staatsblad n°. 103) wordt bij deze door Burgemeester en Wet-
nouders den Gemeenteraad aangeboden de navolgende, in overleg
1 "en betrokken hoofdonderwijzer en den districls-schoolopziencr
Pgemaakte voordragt ler benoeming van eenen hulponder wijier

'"' *"e 4de klasse bij de Gemeenteschool te Scheveningeu, en zulks
P de, volgens Raadsbesluit van 7 Junij 1809, aan die betrekking

ve'bondene jaarwedde van ’250, te weien:

* **■" Jacobua Franciscus Kneijber, hulponderwijzer bij de school
>an -««« heer van Eyn;

* " Karet Frederik Mulder, hulponderwijzer bij de school van den«-"w Smits, en
f J J

v *?' rn°ldus Johannes Blankerts, hulponderwijzer van de 4de klasse
lJ de Gemeenteschool in de Lombardstraat.

« Jlet voorstel om in de eerstvolgende zitting na acht dagen lot de'^noeming over le gaan.»
er lezing nedergelegd , ten einde na acht dagen lot eene be-

"w-ning over te gaan.
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geheel te vormen met het Smidswater, waarvan toch de vereeniging
niet verkieslijk schijnt, waardoor alzoo, in plaats dat de waarde
der percelen zoude stijgen (zoo als in diezelfde noot wordt veronder-
steld) , die veeleer zoude verminderen.

"» Zoo is hel, dat zij, requestranten, eerbiedig de vrijheid nemen ,
te verzoeken, dat het den Raad behagen moge, aan het ontwerp
tot demping van het Smidswater of den Nieuwen Uitleg , geen gevolg
te doen geven.

's G«AVK*nu6r , den 19 September 1858.
't Welk doende enz. »

(Volgen 27 handleekeningen.)
Ter lezing nedergelegd.

X. Eindelijk is ontvangen hel volgend adres:
«Geven de ondergeteekenden , woonachtig te Amsterdam, met

verschuldigden eerbied te kennen, als eigenaars van vijf aanzienlijke
percelen, slaande en gelegen op den Nieuwen Uitleg te 's Graven-
hage , wijk I, n°. 104, 109, 113, 122 eu 128:

" Dat zij, ondergeteekenden, vernomen hebben, dat in de Raads-
vergadering van 9 Augustus 11. , onder de voorgestelde plannen tot
demping van grachten , ook vervat is die van den Nieuwen Uitleg ;

" Dat zij, ondergeteekenden, deze als eene der schoonste grachten
der stad beschouwende, van oordeel zijn, dat het dempen derzelve
ook niet dan voor een groot gedeelte nadeelig voor de waarde van
hunne panden wezen knn, terwijl het schoone , sierlijke en geriefelijkc
door ieder wordl erkend, en nimmer door de vervanging eener
straat kan worden opgewogen, terwijl er ook nimmer over stank
of iets dergelijks door de verschillende bewoners dier percelen bij
hen als eigenaars aanklagte is gedaan geworden ;

" Zoo is liet dat zij, requestranten , de hoop koesteren, dal de
Achtbare Raad der stad 's Gravenhage , hunne bovengemelde bezwaren
zal deelen , eu dus eerbiediglijk verzoeken , dat aau het ingediende
ontwerp tot demping der gracht van den Nieuwen Uitleg geen
gevolg gegeven worde.

« Hetwelk doende enz.,
< De Erven wijlen de Hoog Wel Geboren heeren
Jonkheeren Aa. Sdasso n* Costa en Ba. Loves Suasso,

" M. SUASSO da COSTA,
" M. L. SUASSO.

" AasTtaoAa, 19 Sept. 1859.»
Ter lezing nedergelegd, terwijl deze drie laas-te adressen bij de

behandeling van het algemeene plan tot demping van grachten in
behandeling zullen worden genomen.

XI. Thans is aan de orde de behandeling van het voorstel van
Burgemeester en Wethouders, tot toekenning van subsidie aan de
Akademie van Beeldende Kunsten en Technische Wetenschappen.
(Zie Bijblad, pag. 180.)

De heer Bervoets: Ik wenschte slechts eene inlichting te be-
komen. Op de begrooting zijn kosten gebragt voor olie, turf enz.
No wenschte ik te weten of dat uitgaven zijn , die de gemeente
vroeger betaald heeft, en of' zij in de begrooting begrepen zijn als
algemeenen post, want zoo zij nu ook in de begrooting begrepen
zijn, dan zullen zij dubbel betaald worden.

De Vooriltter: Vroeger kwamen die posten op de begrooting
voor, maar voor het jaar 1860 is daar niets meer voor uitgetrokken.

De heer Bervoets: Ik dank den Voorzitter voor de gegeven
inlichting, waardoor mijn bezwaar is opgehelderd.

De heer Janssens: Bij de behandeling der begroeting in de
afdeelingen is op n°. 127 de aanmerking gemaakt, dat het in eene
commissie betwistbaar werd geacht, of eene gemeente het regt heeft
dergelijk geschenk (het verleenen van subsidie) aan eene geheel bij-
zondere inrigting te doen, en werd gevraagd naar het wettelijk voor-
schrift, waaruit dat regt kan worden afgeleid. In hun antwoord zeggen
Burgemeester en Weihouders, dal men , behalve het Koninklijk besluit
vanden 13 April 1817, betreffende de oprigting van Teekenscholen
en Teekenacademiën, waarbij in art. 4 de stedelijke regeringen
worden uitgenoodigd het onderwijs in de teekenkunst aan te moe-
digen , geen wettelijk voorschrift kent, waaruit het regt tot het
verleenen van subsidie aan eene geheel bijzondere inrigting, als
de Academie van beeldende kunsten en technische wetenschappen,
kan worden afgeleid, enz. Ik kan echter niet inzien, dat bij dat art 4
aan de gemeenten eene verpligting opgelegd of een regt toegekend
wordt, om aan eene dergelijke inrigting subsidie ie verleenen. Dat
artikel spreekt wel van aanmoediging, maar zegt bepaald waarin dat
aanmoedigen moet bestaan. Immers het luidt: «De stedelijke rege-
« ringen zullen de zorg en het toezigt over dit onderwijs op zich
«vemen en uitgenoodigd worden, om hetzelve aan te moedigen ;
itan -welkeneinde zij vanwege het gouvernement zullen in staat ge-
uateld worden, om jaarlijks aan den meest gevorderden leerling op
" hunne teekenschool een prijs uit ledcelen , bestaande in eene zu-
iveren medaille en een getuigschrift. "Uit deze bepaling is derhalve niet af (e leiden het bestaan eener
verpligting voor de gemeeute, om aan eene bijzondere inrigting
subsidie te verleenen, en dit wel te minder, omdat hel geheele
Koninklijk besluit over niets anders handelt dan over openbare
teekenscholen en geene andere strekking heeft, dan om de gemeenten
te verpligten die als gemeente-instellingen op te rigten. Ik moet dus ver-

klaren, dat ik er niet toe medekan werken, om aan eene bijzondere
instelling, gelijk de Teekenacademie nu is, subsidie to verleenen, hoe
gaarne ik ook hulde brenge aan de pogingen van hen, die aan het
hoofd dier inrigting staan. Ik kan mij met het voorstel niet ver-
eenigen, omdat het mij voorkomt, dal het verleenen van subsidie aan
die inr.oting een gevaarlijk antecedent zal daarslellen. Wanneer dat
subsidie"verleend wordt, dan bestaat er geen reden, om in het ver-
volg aan eene even nuttige of misschien nog nuttiger instelling subsidie

te weigeren, indien die aanvrage daartoe mogt doe,. , eu zoo zal men
van het een in het ander moeten komen. Ik acht dat niet wensehelijk ,
en daarom kan ik niet besluiten mijne stem aan dit subsidie tcgeven.

De heer van der Helm : Na hetgeen vroeger nopens rtfe'ze
Akademie gezegd is, zou ik kunnen volstaan mei mij te refereren
aan de vorige discussien. Maar ik kan toch nie| nalaten nogmaals
te bejammeren , dal de Akademie niet is gchleieii eene Stedelijke
inrigting. Aan inkomsten geniet deze Akademie / 2800 , daarentegen
krijgt zij een subsidie van /' 0't0.5, behalve nu,; 'IV gebouwen, die ook
wel als subsidie kunnen gerekend worden, znodnl de gemeentekas
2/8 of liever 3/4 bijdraagt in al de onkosten der Akademie. Eu
voor al die bijdragen zal de gemeente alleen, wanneer de inrigting
geadministreerd is, iets hebben in te brengen , namelijk door weige-
ring van subsidie of vermindering daarvan. Dergelijke besteding vau
gelden acht ik niet zeer wensehelijk.

Voor het overige, geloof ik nog, dal hel blijken zal, dat men
met die som niet zal toekomen , indien de zaak goed wordt ingerigt.
Ik hoop mij hierin te bedriegen, doch zou geen bezwaar vinden
urn' meer bij te dragen om de zaak op eenen goeden voet te brengen.
Deze opmerkingen brengen mij tot eene vraag aan het bestuur, namelijk
of de leden van den Baad mogen winden gesteld io bet bezil der
statuten , zooals die onlangs zijn goedgekeurd, en van dereglementen
of iiistrnciien, die reeds gemaakt zijn ol zullen wtirden.

Mijne tweede vraag is, of de post, die hier op de begrooting voor
honorarium der onderwijzers, ad /' 5700, is uitgetrokken ,'dezelfde i»
als van het vu. ige jaar, dan wel ol die verhoogd is en hoeveel die
verhooging bedraagt ?

De Voorzitter: Omtrent de eerste vraag kan ik den heer van
der Heim en al de leden van den Raad mededeelen , dat aan hen
alle gedrukte rcgleineiileii en instriiclicn zullen worden toegezonden.

Wat de twei'de vraag, nopens het honorarium der onderwijzers,
betreft, deze post is verhoogd, omdat wij thans eene klasse meer
hebben , namelijk het onderwijs in technische wetenschappen.

Aan den lieer Janssens iniict ik antwoorden , dat wij niet gezegd
hebben , dat er eene verpligting bestond om subsidie te verleenen ,
maar wel, dat noch de gemeentewet , noch cene andere wet, verbiedt
om aan de academie subsidie te verstrekken.

Ook zeide de heer Janssens, dal wij hier een gevaarlijk antecedent
zouden daarstellen. Maar ik moet antwoorden, dal dit antecedent
niet nieuw is, want do leden weten, dat jaren lang subsidie is ver-
leend aan de Kon. Marijkschool, die ook geheel van het Stedelijk
Bestuur onafhankelijk is en dat dit evenzeer in de laatste jaren is ver-
leend aan de industiieschool , mede cene geheel onafhankelijke eu
zelfstandige inrigting.

Niemand meer het woord vragende, worden de beraadslagingen
gesloten.

In stemming gebragt wordt het voorstel , tot het verieenen van
het voorgesteld subsidie, aangenomen met 23 tegen 1 stemmen.

'Tegen, de heeren: Eyssell, Janssent en Kappeyne van de Coppello.
De heeren Camp , Landry en de Voorzitter houden zich , als be-

stuurders der Akademie, builen stemming.

XII. Aan deordeisde beraadslaging overhel voorstel van Burgemees-
ter eu Wethouders, om aan Mevrouw J. M. Ezechielt, weduwe 't. Polak
Daniels, vergunning te verleenen, ten einde, ten behoeve van ecu
der aldaar aanwezige huizen, een welput op het Plein te doen schieten.
(Zie Bijblad, blz. 198.)

Dit voorstel wordt zonder discussie en zonder stemming goedgekeurd.
De heer Polak Daniels komt thans, na het genomen besluit, ter ver-

gadering.

XIII. De beraadslagingen worden geopend over hel rapport der
cnmmissie van onderzoek der begroetingen van de verschillende ge-
subsidieerde instellingen v.m liefdadigheid, over 1860.

Dat rapporl luidt aldus :
« De commissie, in de vergadering van den 17 Mei 1859 benoemd,

lot het onderzoeken van de rekeningen en begiootingen van ont-

vangsten en uitgaven der Godshuizen en andere instellingen van lief-
dadigheid , die'uit de gemeentekas onderstand genieten enz. , heeft
bij deze de eer, ter voldoening aan het voornemen , uitgedrukt bij de
vierde der opmerkingen van meer algemeene strekking, waarmede
haar rapport van den 20 September jl. (zie Bijblad blz. 170) aan-
vangt, verslag te doen van haar onderzoek len aanzien van de , naar
aanleiding van de Raadsbesluiten van den 4 October 1859, ingevolge
dat rapport genomen (zie Bijblad, blz. 185 en volg), gewijzigde
begroolingen voor het dienstjaar 1880, van:

" a. het Roomsch-Katholyk Parochiaal armbestuur;
«6. hel Nederlandsen-Israëlitisch armbestuur j
« c. het Evangelisch-Luthersch armbestuur;. d. het Nederlandsch-Hervorind armbestuur te Sclieveningen;
« e. de Armeninrigting;
«/. het Burgergasthiiis, en
.g. het Burgerlijk armbestuur, welke den 20 October 1859 i"

hare handen zijn gesteld.
«Uwe commissie heeft de inrigting van deze begrootingen getoet*

aan het besluit van Gedeputeerde Stalen van Zuidholland van de»
21 Mei 1850, n°. 6 (Provinciaal Blad, n°. 63), waarbij haar "gebleken : . »

" I°. dat de begrooting van de Armeninrigting niet is ingeri»
overeenkomstig het bij dat besluit gevoegde formulier;

.2°. dat aan het voorschrift, bij n». I litt. o van dat besluit ff
geven , niet is voldaan door het Nederlandsch-Israclitisch arl-,j'e,
stuur, de. Armeninrigting en het Burgergasthuis, daarbij **eJL.
glooiingen van deze instellingen de uitgaven met een nieuw vo »
nummer aanvangen

;

D,,«3°. dat het vereischte, bij n°. 1 litt. c van gezegd besluit 9
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